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Události obrazem

V pátek 9. září se v hojném počtu opět sešli bývalí pracovníci lignitových dolů

Tradiční výstava chovatelů se první říjnový víkend těšila velkému zájmu návštěvníků

Ryby na vánoční stůl se lovily koncem listopadu i v Jarohněvickém rybníku
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Úvodem
Milí Dubňáci,
přichází prosinec a vánoční období. Pro mnohé 

z nás asi jedno z nejoblíbenějších období v roce. 
Osobně jej mám velmi rád. O to víc v této uspě-
chané době. Vánoční svátky mě totiž vždy do-
nutí zvolnit pracovní tempo, srovnat si myšlenky 
a v neposlední řadě dobít energii na další rok. Co 
je však podstatné, vždy mi připomenou to, co je 
v našich životech skutečně to nejdůležitější. Věřím, 
že mnoho z vás to má podobné.

Konec každého roku bývá ve znamení bilancová-
ní toho, co se nám v tomto daném roce podařilo 
a naopak nepodařilo. Vzhledem k tomu, že jsem 
ve funkci starosty poměrně krátce, zhodnocení 
bych s dovolením tentokrát přeskočil a raději vás 
informoval o aktuálním dění a plánech, které nás 
čekají v blízké době. 

Válka na Ukrajině trvá již více jak 8 měsíců a si-
tuace je bohužel stále bezvýchodná. To se naštěstí 
nedá říct o zabezpečení dodávek energií pro město 
a jeho příspěvkové organizace. Po mnoha jednání 
se nám nakonec podařilo energie zabezpečit a vě-
řím, že v době vašeho čtení občasníku již budou 
„na stole“ i podepsány smlouvy s konkrétními 
dodavateli. 

Dalším významným, nelehkým, ale o to zají-
mavějším úkolem je sestavení rozpočtu pro rok 
2023. Musím vám sdělit, že investičních nápadů je 
skutečně mnoho. Jen pro zajímavost, pokud by-
chom chtěli v tomto okamžiku zrealizovat všechny 
nápady, které jsou „na stole“, nestačily by nám 
ani finance ve výši trojnásobku ročního příjmu do 
obecní pokladny. Než se však zodpovědně vrhne-
me do volby konkrétních investičních akcí, musíme 
pokrýt nezbytné základní výdaje obce. Jinými 
slovy zabezpečit každodenní provoz škol, školek, 
městského úřadu, technických služeb apod. Pevně 
věřím, že se nám podaří sestavit takový rozpočet, 
který zohlední nejen současnou situaci a potřeby, 
ale také další rozvoj obce. 

Vážení spoluobčané, na závěr mi prosím dovolte 
vám popřát příjemné a ničím nerušené vánoční 
svátky. Užijte si jejich atmosféru s těmi, které máte 
rádi. Pokud můžete, odpočívejte a dávejte pozor 
na sebe a své blízké. Na shledanou v roce 2023.

Zbyněk Lysý
starosta 
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Rada města schválila
- letošní vánoční koncert se 
Sourozenci Ulrychovi – JAVORY, 
s datem konání 20. 12. 2022, 
včetně ceny produkce ve výši 
150 000 Kč a výše vstupného 
300/350 Kč. 
- pořízení nové traktorové sekač-
ky GZD 15 HD – Kubota pro or-
ganizaci TS Dukos Dubňany, p.o. 
od firmy S+S Machinery CZ s.r.o., 
Vídeňská 124a, 619 00 Brno, IČO: 
25595199, za cenu 335 000 Kč.
- sponzorský dar ve výši 4 531 Kč 
pro organizaci Mateřská škola 
I Dubňany, p.o., IČO: 75022524 od 
firmy PHOTODIENST Brno, spol. 
s.r.o., Cejl 1058, 602 00 Brno, IČO: 
44964404.
- poskytnutí mimořádné dota-
ce ve výši 7 000 Kč z rozpočtu 
města pro rok 2022 a veřejno-
právní smlouvu s příjemcem 
KRADLOV SOBĚ, z.s., Polní 1630, 
696 03 Dubňany, IČO: 22670092, 
na úhradu části nákladů na po-
řádání pouličního turnaje žáků 
v kopané dne 25. 6. 2022. 
- objednávku a úhradu autobu-
sové dopravy mažoretek KELLY – 
TJ Sokol Dubňany na mistrovství 
Evropy do Chorvatska ve dnech 
21. – 25. 9. 2022 z rozpočtu měs-
ta Dubňany, ve výši 88 650 Kč 
dle předložené faktury dopravce 
Stanislav Okenica – Ok tour, IČO: 
40480615, D. Jurkoviča 1045/13, 
909 01 Skalica, SR. Budou po-
užity prostředky rozpočtové 
kapitoly 3429 Ostatní zájmová 
činnost a rekreace, jedná se 
o akci městského významu.
- Smlouvu o poskytnutí dotace 
z rozpočtu Jihomoravského kraje 
v rámci dotačního programu: 

Z usnesení rady města
Podpora udržování čistoty cyk-
listických komunikací a úpravy 
běžeckých lyžařských tratí v Jiho-
moravském kraji v roce 2022 ve 
výši 59 769 Kč na realizaci pro-
jektu udržování čistoty cyklistic-
kých komunikací – cyklostezka 
Dubňany - Hodonín.
- podle návrhu bytové správy LV 
QVATRO s.r.o. Dubňany vybudo-
vání bezbariérového vstupu do 
budovy na ul. Hornická č.p. 602 
(DPS) za cenu 90 578,50 Kč.
- uzavření předložené Příkazní 
smlouvy mezi městem Dubňany 
a Regionální rozvojovou agentu-
rou Východní Moravy, se sídlem 
tř. Tomáše Bati 5146, 760 01 Zlín, 
IČO: 45659176 za účelem vyříze-
ní dotace k projektu „SDO Dub-
ňany – rozšíření a modernizace“. 
- s platností od 1. 9. 2022 mož-
nost pronájmu prostor na měst-
ském úřadě (bývalá vinárna) pro 
účely společenských a rodin-
ných akcí za cenu 4 000 Kč, pro 
zaměstnance města Dubňany 
2 000 Kč (pouze pro nejbližší ro-
dinné příslušníky a to 1x ročně), 
a u k l á d á městskému úřadu 
připravit podmínky nájmu a za-
jištění průběhu akcí. 
- výzvy, zadávací podmínky a ob-
chodní podmínky pro podlimitní 
veřejné zakázky na dodávku 
energií zadávané ve zjednoduše-
ném podlimitním řízení dle ust. § 
53 zákona č. 134/2016 Sb., o za-
dávání veřejných zakázek, ve znění 
pozdějších předpisů, s názvem 
„Dodávka elektrické energie pro 
město Dubňany“ a „Dodávka zem-
ního plynu pro město Dubňany“.
- Dodatek č. 1 ke Smlouvě o dílo 
na akci „Účelová komunikace ZŠ 

Dubňany“ mezi Městem Dub-
ňany a společností STRABAG 
a.s., Kačírkova 982/4, Jinonice, 
158 00 Praha 5, IČO: 60838744, 
kterým se snižuje cena díla 
o 537 313,97 Kč.
- zapojení Základní školy Dub-
ňany, příspěvková organizace, 
Hodonínská 925, 696 03 Dub-
ňany, IČO: 65268237 do projektu 
z výzvy OP JAK „Šablony pro MŠ 
a ZŠ I“ a souhlasí s jeho realizací.
- cenovou nabídku ve výši 
308 861,85 Kč na akci „TKR Dub-
ňany – zástavba 19 RD u ČOV“, 
rozšíření sítě kabelové televize 
a optické rozvody (chráničky), 
od společnosti NOEL s.r.o., Na 
Pískách 3, 695 01 Hodonín, IČO: 
48908991.
- uzavření Smlouvy o poskyt-
nutí nenávratného finančního 
příspěvku v rámci dotačního 
programu INTERREG V-A SK-
-CZ/2021/13, projekt s názvem 
„Kam za vtákmi“ mezi Minis-
terstvem investic, regionálního 
rozvoje a informatizace Sloven-
ské republiky a Slovenskou orni-
tologickou společností/BirdLife.
- za dodavatele veřejné zakázky 
malého rozsahu „Prodloužení 
vodovodu a kanalizace II, ul. Na 
Dílech“ firmu ARTESIA, spol. s.r.o., 
Ratíškovice 241, 696 02 Ratíško-
vice, IČO: 45475199, která nabíd-
la ekonomicky nejvýhodnější na-
bídku ve výši 566 844,74 Kč. RM 
dále schválila uzavření smlouvy 
o dílo s tímto dodavatelem. 
- zrušit zadávací řízení na veřej-
nou zakázku „Dodávka elektrické 
energie pro město Dubňany“ 
v souladu s ust. § 127, odst. 
1 zákona, neboť po uplynutí 
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lhůty pro podání nabídek není 
v zadávacím řízení žádný účast-
ník zadávacího řízení.
- návrh Dopravní komise na ře-
šení situace ohledně parkování 
vozidel na parkovišti u ZUŠ na 
ulici Komenského. 
- zrušit zadávací řízení na veřej-
nou zakázku „Dodávka zemního 
plynu pro město Dubňany“ 
v souladu s ust. § 127, odst. 
1 zákona, neboť po uplynutí 
lhůty pro podání nabídek není 
v zadávacím řízení žádný účast-
ník zadávacího řízení.
- uzavření Dodatku č. 1 k ve-
řejnoprávní smlouvě o výkonu 
přenesené působnosti na úseku 
projednávání přestupků ze dne 
20. 12. 2019 s Městem Hodonín, 
dle předloženého návrhu.
- uzavření dohody upravující 
povinnosti související s prová-
děním seismického měření na 
území města Dubňany, se spo-
lečností Geofizyka Toruň, S.A., 
IČO: 0000425970, se sídlem 
Chrobrego 50, 87-100 Toruň, 
Polsko, dle předloženého návrhu.
- poskytnutí  daru ve výši 
10 000 Kč a Darovací smlouvu 
mezi Městem Dubňany a Spor-
tovním klubem Brno - Žabo-
vřesky z.s., Horákova 3080/7, 
616 00 Brno, IČO: 00214272 na 
pronájem prostor Sportcentra 
Želva při příležitosti konání zá-
vodu v orientačním běhu dne 
21. 1. 2023.

Rada města souhlasí
- dle žádosti Mateřské školy 
I Dubňany, p.o., Hornická 1098, 
696 03, IČO: 75022524, s realizací 
projektu „Učení hrou“ z Operač-
ního programu Jan Amos Ko-
menský, Priorita 2 – Vzdělávání, 
Výzva č. 02_22_002 Šablony pro 
MŠ a ZŠ I.

- s provedením 3D geofyzi-
kálního (seismického) měře-
ní společností Geofizyka To-
ruń S.A., 50 Chrobrego Street, 
87-100 Toruń, Polsko, IČO: 879-
20-46-601 pro Moravské naf-
tové doly a.s., Úprkova 807/6, 
695 01 Hodonín a u k l á d á 
městskému úřadu ve vyjádření 
pro tuto akci uvést podmínky, 
za jakých lze průzkum provést.

Rada města vzala na vědomí
- informace o výsledku kontrol 
městských bytů provedených 
společností LV QVATRO, s.r.o., 
a u k l á d á odboru investic 
a správy majetku zajistit instalaci 
kontejnerů na směsný odpad 
a na papír do vhodného místa ke 
zdravotnímu středisku, a výmě-
nu PVC podlahy ve společných 
prostorách vstupu, schodiště 
a hlavní chodby bytového domu 
Hodonínská č.p. 925. 

Rada města projednala
- informace k současnému sys-
tému přidělování podpory na 
činnost spolků z rozpočtu města 
Dubňany s tím, že starosta a paní 
Michaela Jandová se budou za-
bývat přípravou pro rok 2023, tj. 
pozváním spolků na informační 
schůzku, nastavením nového 
systému, včetně určení částky na 
dotace pro rok 2023.

Rada města zřídila
- Komisi pro výstavbu a energie 
ve složení:
Předseda
Ing. Michal Zahrádka
Členové
Ing. Tomáš Báborský
Ing. Markéta Grufíková
Zdeněk Pištěk
Ing. Jiří Volf
- Sportovní komisi ve složení:
Předseda
Ing. Petr Příkazský

Členové
Ing. Jiří Ilčík
Pavel Kryštof
Ondřej Malý
Ing. Nikola Žurovcová
- Komisi pro kulturu a zájmovou 
činnost ve složení:
Předseda
Libor Jestřáb
Členové
Mgr. Kateřina Klechová
Bc. Adriana Lukešová
Bc. Michaela Staňková
Lubomíra Vacenovská
- Školskou komisi ve složení:
Předseda
Mgr. Martina Kordulová
Členové
Mgr. Hana Konečná
Mgr. Jana Koplová
- Komisi pro les a životní pro-
středí ve složení:
Předseda
Ing. Ivana Mrkosová
Členové
Ondřej Ryška
Mgr. Marie Tomanová
Ing. Marek Zdvořáček
- Dopravní komisi ve složení:
Předseda
Jiří Hanák DiS.
Členové
Ing. Markéta Jestřábová
Andrea Rusnáková
- Sociální a zdravotní komisi ve 
složení:
Předseda
Ing. Zdeňka Dohnálková
Členové
Eliška Antošová
Ivana Jurásková
Veronika Macháčková, DiS.
Bc. Dana Trachtulcová

Rada města rozhodla
- svěřit v souladu s ustano-
vením § 102 odst. 3 zákona č. 
128/2000 Sb., o obcích, v platném 
znění, odboru investic a správy 
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majetku pravomoc rozhodovat 
o zveřejňování záměrů týkajících 
se pachtu a pronájmu pozemků 
ve vlastnictví města Dubňany. 
Rada města doporučuje
- Zastupitelstvu města Dubňany 
schválit úhradu doplatku ve výši 
40 896 Kč, tj. rozdíl mezi vyčísle-
nou škodou a pojistným plnění, 
MUDr. Martině Michalíkové, MM 
Praktik s.r.o., IČO: 29378311, 

Cenové oznámení

Písečná 593, 691 56 Hrušky. 
Jedná se o škodní událost na 
Zdravotním středisku Dubňany 
ze dne 27. 12. 2021.
- Zastupitelstvu města Dubňany 
schválit poskytnutí dotace ve 
výši 20 000 Kč z rozpočtu města 
pro rok 2022 a veřejnoprávní 
smlouvu s příjemcem FK Baník 
Dubňany, z.s., IČO: 66609976, 
Hodonínská 672, 696 03 Dub-

ňany, za účelem pořízení rozhla-
sové ústředny DEXON JPA 1185, 
včetně instalace a zaškolení 
obsluhy.
Rada města vzala na vědomí
- že dle Dopravní komise se 
železniční jízdní řád na období 
od 11. 12. 2022 do 9. 12. 2023 
-nedotkne dopravní obslužnosti 
v Dubňanech.

Vodovody a kanalizace Hodonín, a.s.
oznamují změnu ceny vodného a stočného s účinností od 1. ledna 2023:

Fakturační vodoměry

VODNÉ STOČNÉ

POHYBLIVÁ SLOŽKA (Kč/m³)

40,08 53,08

Hodnoty Qn
(m3/hod)

Hodnoty Q3 (MID)
(m3/hod) PEVNÁ SLOŽKA (Kč/ks/rok)

1,5; 2,5; 3,5 2,5; 4; 6,3 490 490

6 10 4 494 5 363

10 16 10 183 13 130

15 25 17 464 24 011

40 63 55 345 90 102

60 100 86 657 151 990

80 160 118 529 219 440

Cena za odpadní vody z jiných zdrojů (srážková voda): 57,15 Kč/m³.
Ceny jsou uvedeny v Kč bez DPH. Výše DPH dle platné sazby.
Pozn.: U stávajících odběrných míst jsou vodoměry velikosti Qn5 evidovány v kategorii 1,5;2,5;3,5.
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Výsledky komunálních voleb konaných
ve dnech 23. a 24. září 2022
S TAT I S T I K A  V O L E B
Zapsaní voliči:  5 181
Vydané obálky:  2 591
Odevzdané obálky: 2 563
Volební účast (v %.):  50,01

Zvolení zastupitelé města dle výsledku voleb konaných 23. 9. – 24. 9. 2022

NÁZEV STRANY KANDIDÁT, pořadí POČET HLASŮ
Svobodná samospráva 1. Prokopenková Renata 1 014
Svobodná samospráva  2. Tříska František 972
Svobodná samospráva 3. Ilčíková Jana 909
Svobodná samospráva 4. Kuřil Michal 891
Svobodná samospráva 5. Duroň Jan, Ing. 889
Svobodná samospráva 6. Kohoutová Petra 888
Svobodná samospráva 7. Zatloukal Kamil, DiS. 852
Svobodná samospráva 8. Říhová Julie 812

Pro Dubňany 1. Lysý Zbyněk, Ing. 752
Pro Dubňany 2. Petr Horák 734
Pro Dubňany 3. Maňáková Karolína, Ing. 713
Pro Dubňany 4. Kordulová Martina, Mgr. 709
Pro Dubňany 5. Kopl Petr, Ing. 704
Pro Dubňany 6. Jestřáb Libor 696
Pro Dubňany 7. Olexa Zdeněk, Ing. 634

Dubňany srdcem 1. Švagerka Michal, Mgr., MBA, LL.M. 572
Dubňany srdcem 2. Kopeček Zbyněk 519
Dubňany srdcem 3. Zacharová Pavla, Ing. 510
Dubňany srdcem 4. Zahrádka Michal, Ing. 496

Kandidátka nestraníků 1. Nedvědíková Anděla, Mgr. 303

KSČM 1. Ilčík Josef, Ing. 265

VOLEBNÍ STRANA POČET HLASŮ POMĚR HLASŮ 
CELKEM  K ZÁKLADU V % 
č. 1 - Kandidátka nestraníků  3 311 6,67 %
č. 2 - Svobodná samospráva  17 431 35,15 %
č. 3 - Dubňany srdcem 9 604 19,37 %
č. 4 - KSČM 3 695 7,45 %
č. 5 - Pro Dubňany  13 576 27,38 %
č. 6 - KDU-ČSL  1 961 3,95 %

CELKEM PLATNÝCH HLASŮ 49 578 (ZÁKLAD)
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NOVÉ VÝKONNÉ ORGÁNY MĚSTA

Zastupitelstvo města Dubňany
Ing. Zbyněk Lysý starosta
Mgr. Michal Švagerka, MBA, LL.M místostarosta
Ing. Jan Duroň zastupitel
Zdeněk Flajsar zastupitel
Petr Horák zastupitel
Jana Ilčíková zastupitel
Libor Jestřáb zastupitel
Petra Kohoutová zastupitel
Zbyněk Kopeček zastupitel
Ing. Petr Kopl zastupitel
Mgr. Martina Kordulová zastupitel
Michal Kuřil zastupitel
Ing. Karolína Maňáková zastupitel
Mgr. Anděla Nedvědíková zastupitel
Ing. Zdeněk Olexa zastupitel
Renata Prokopenková zastupitel
Julie Říhová zastupitel
František Tříska zastupitel
Ing. Pavla Zacharová zastupitel
Ing. Michal Zahrádka zastupitel
Kamil Zatloukal, DiS. zastupitel

Rada města Dubňany
Ing. Zbyněk Lysý starosta
Mgr. Michal Švagerka, MBA, LL.M. místostarosta
Petr Horák člen
Zbyněk Kopeček člen
Ing. Petr Kopl člen
Ing. Karolína Maňáková člen
Ing. Pavla Zacharová člen

Finanční výbor zastupitelstva města
Ing. Zdeněk Olexa předseda
Mgr. Ivana Hartmanová člen
Bc. Miroslav Kratochvíl člen
JUDr. Václav Novák člen
Ing. Jaroslav Zahrádka člen

Kontrolní výbor zastupitelstva města
František Tříska předseda
Zdeněk Flajsar člen
Ing. Petr Měchura člen
Mgr. Anděla Nedvědíková člen
Michal Směřička člen

Komise pro výstavbu a energie rady města
Ing. Michal Zahrádka předseda
Ing. Tomáš Báborský člen
Ing. Markéta Grufíková člen
Zdeněk Pištěk člen
Ing. Jiří Volf člen

Sportovní komise rady města
Ing. Petr Příkazský předseda
Ing. Jiří Ilčík člen
Pavel Kryštof člen
Ondřej Malý člen
Ing. Nikola Žurovcová člen

Komise pro kulturu a zájmovou činnost rady 
města
Libor Jestřáb předseda
Mgr. Kateřina Klechová člen
Bc. Adriana Lukešová člen
Bc. Michaela Staňková člen
Lubomíra Vacenovská člen

Školská komise
Mgr. Martina Kordulová předseda
Mgr. Hana Konečná člen
Mgr. Jana Koplová člen

Komise pro les a životní prostředí 
Ing. Ivana Mrkosová předseda
Ondřej Ryška člen
Mgr. Marie Tomanová člen
Ing. Marek Zdvořáček člen

Dopravní komise
Jiří Hanák, DiS. předseda
Ing. Markéta Jestřábová člen
Andrea Rusnáková člen

Sociální a zdravotní komise
Ing. Zdeňka Dohnálková předseda
Eliška Antošová člen
Ivana Jurásková člen
Veronika Macháčková, DiS. člen
Bc. Dana Trachtulcová člen
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Představuje se starosta města Ing. Zbyněk Lysý …
Narodil jsem se v Hodoníně a občanem Dub-

ňan jsem celý svůj dosavadní život. Po maturitě 
na střední odborné škole ve Strážnici jsem začal 
studovat bakalářský obor Strojní inženýrství. Ten 
jsem po třech letech přerušil a na krátkou chvíli 
jsem se živil jako obchodní zástupce ve společnosti 
s kancelářským zbožím. 

Po roční odmlce jsem se vrátil zpět na brněnskou 
univerzitu, kde jsem dostudoval magisterský obor 
Metrologie a řízení kvality. Již během studia jsem 
postupně pracoval jako technolog, konstruktér 
a kontrolor kvality v různých strojírenských firmách. 
Částečně jsem tou dobou také spolupracoval 
s Českým metrologickým institutem v Brně.

Po úspěšném ukončení studií v roce 2012 jsem 
nastoupil jako inženýr kvality do společnosti vy-
rábějící elektromotory do vysokozdvižných vozíků 
a po půlroční praxi jsem již s dalšími třemi kolegy 
pomáhal budovat dceřinou společnost v čínském 
městě Putian. Náplní práce bylo nejen zavádění 
samotné výroby, ale také komunikace se zákazníky 
a dodavateli na čínském a taiwanském trhu. Zde 

jsem strávil více jak jeden rok, než se nám poda-
řilo úspěšně zaběhnutou společnost předat pod 
správu čínských spolupracovníků. 

Po návratu z Asie jsem přijal pozici supervizora 
kvality ve slovenské společnosti zabývající se 
výrobou automobilových součástek. Mým den-
ním chlebem byla standardizace výroby, snížení 
a prevence zákaznických reklamací pro největší 
výrobce automobilů. Aby se dařilo zodpovědně 
plnit požadované cíle, bylo nutné poměrně často 
a osobně navštěvovat dceřiné společnosti a zákaz-
níky v různých koutech země: Německu, Kanadě, 
Thajsku, Indii, Jižní Koreji a Číně.

Během této praxe jsem se mimo jiné učil po-
znávat odlišnosti v komunikaci, chování a myšlení 
mezi jednotlivými kulturami. Byla to obrovská škola 
života, která mě učila schopnostem naslouchat, 
komunikovat a přemýšlet jiným způsobem, než 
jsem byl do té doby zvyklý.

V roce 2018 jsem pozměnil obor působení a za-
čal pracovat jako manažer řízení kvality v gumá-
renské společnosti. Zde jsem dostal plnou důvěru 
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v rámci budování systému managementu kvality 
a snižování nákladů na nízkou jakost při součas-
ném navyšování zisku. 

Ve stejném roce jsem se začal zajímat o komu-
nální politiku v naší obci a občané mi dali důvěru 
být jedním z 21 zvolených zastupitelů. Začal jsem 
z dostupných informací pozorovat kroky tehdejší-
ho vedení města a seznamovat se s řízením obce. 
Stále více jsem viděl určitou podobnost jak ve 
vedení města a soukromé firmy, tak ve vnímání 
občana obce jako zákazníka. Letos jsem se díky 
hlasům voličů a následně důvěře většiny zastu-
pitelů stal starostou Vaší obce. Jak jsem již dříve 
několikrát sděloval, mým cílem bude důstojné 
reprezentování a hájení zájmů obce. Od mala jsem 
byl veden rodiči k samostatnosti, pokoře a zodpo-
vědnosti. Jako sportovec jsem se naučil disciplíně, 
respektování pravidel, týmové spolupráci a umění 
vyhrávat a prohrávat. Tohle je výčet vlastností, které 
bych chtěl v nové funkci uplatňovat.

… a místostarosta Mgr. Michal Švagerka, MBA., 
LL.M.

Michal Švagerka prakticky celý profesní život 
působil jako ředitel Okresní hospodářské komory 

Hodonín. Náplní jeho práce bylo a je pomáhat 
zejména malým, středním a začínajícím podni-
katelům při tvorbě pracovních míst. Má za sebou 
celou řadu investičních i neinvestičních projektů 
z firemního i veřejného sektoru. Kromě oblíbené 
ekonomiky se věnuje oblasti celoživotního vzdělá-
vání a propojování soukromého sektoru a školství. 

Michala Švagerku můžete znát jako aktivního 
zastupitele za Dubňany srdcem, se kterým jste

v průběhu posledních let jistě mluvili a řešili 
s ním, co vás trápí a zlobí v Dubňanech. Dlouho-
době se zabývá otevřeností a komunikací radnice 
s občany Dubňan. Jeho snahou je prosazovat 
zavádění moderních metod řízení a informačních 
technologií na dubňanské radnici. Při práci v zastu-
pitelstvu se zaměřuje na hospodárné vynakládání 
městských financí a zapojování veřejnosti do roz-
hodování o směřování města. Jako místostarosta 
bude mít na starost mimo jiné sociální oblast, dota-
ce a podporu podnikání a cestovního ruchu. Je také 
místopředsedou Komise investiční a majetkové 
a členem Výboru finančního Jihomoravského kraje. 

Mezi jeho koníčky patří četba, cestování, turis-
tika, sport (fotbal, tenis). Je vášnivým milovníkem 
francouzské a italské kinematografie 60. a 70. let. 
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Informace z městského úřadu
K pohřebním obřadům

Jak jsme již v minulém čísle in-
formačního občasníku informo-
vali, rada města na své 9. schůzi 
dne 4. 5. 2022 zabývala otázkou 
úpravy Ceníku, konkrétně bodu 
č. 3 - pronájem smuteční síně 
bez smutečního obřadu za cenu 
500 Kč a následně usnesením 
č. 19/ 9/ 22 rozhodla o zrušení 
tohoto bodu.

Pro pozůstalé to v praxi zna-
mená, že prostory smuteční síně 
jsou jim nyní za účelem konání 
pohřbu městem poskytovány 
zdarma. I nadále však zůstá-
vá povinnost pro pozůstalé 
informovat město Dubňany 
(odbor správní) jako provo-
zovatele pohřebiště a majitele 
smuteční síně o datu a hodině 
konání pohřbu, jménu, příjme-
ní a bydlišti zesnulého, popř. 
o tom, kdo vypravil pohřeb. 
A právě toto je důvod, proč se 
k této skutečnosti opět vracíme. 
Stává se totiž, že město o konání 
obřadu není prostřednictvím 
pozůstalých vůbec informováno. 

Pozůstalí mohou zemřelé uklá-
dat na veřejném pohřebišti 
vždy jen se souhlasem provo-
zovatele pohřebiště, kterým je 
v našem případě město Dub-
ňany, a způsobem, který odpo-
vídá podmínkám pohřbívání na 
daném veřejném pohřebišti. Toto 
platí pro všechny pohřby konané 
jak ze smuteční síně, tak z kostela 
a pro ukládání zemřelých přímo 
do hrobového místa v rakvi nebo 
jejich zpopelněné ostatky v urně.

Víme, že zařizování pohřbu 
není pro pozůstalé jednoduché, 
proto se snažíme co nejvíce po-
moci. Přesto připomínáme všem, 
kteří mají na našem hřbitově 

pronajatá hrobová nebo urnová místa, případně kolumbárium, aby 
výše uvedenou povinnost dodržovali a při ukládání zemřelých vše 
konzultovali s městem Dubňany, konkrétně s paní Lenkou Matouš-
kovou.

Služby spojené s obřady ve smuteční síni a na veřejném pohřebi-
šti v Dubňanech zajišťuje na základě smlouvy s městem Pohřební 
služba Sobek & Filipovič, Zlatá ulička 231, Kyjov, tel. č. 724 238 404, 
602 573 801, 518 612 235. Výběr pohřební služby je i nadále na 
pozůstalých.

Pronájem prostor na městském úřadě – vinárna
S platností od 1. 9. 2022 nabízí město občanům možnost pro-

nájmu vinárny ve sklepních prostorách městského úřadu pro účely 
společenských a rodinných akcí. V letošním roce zde proběhly 
stavební a jiné úpravy, nově byla vybavena kuchyň a bar. Možná je 
prohlídka předem. Zájemce uzavírá před akcí smlouvu o krátkodo-
bém pronájmu.

Pro bližší informace pište na mail infocentrum@kicdubnany.cz 
nebo chludilovaj@dubnany.eu, volejte na tel. čísla 511 117 874 nebo 
518 698 525. 

Volba prezidenta republiky
Volba prezidenta republiky byla předsedou Senátu Parlamentu 

České republiky vyhlášena na dny 13. a 14. ledna 2023. Pokud žád-
ný z kandidátů v prvním kole volby nezíská nadpoloviční většinu 
z celkového počtu odevzdaných platných hlasů, druhé kolo volby 
prezidenta republiky se bude konat za 14 dnů po začátku prvního 
kola volby, tedy ve dnech 27. a 28. ledna 2023, a postoupí do něj dva 
kandidáti, kteří v prvním kole volby obdrželi nejvíce odevzdaných 
platných hlasů. Přehled kandidátů pro volbu prezidenta najdete na 
internetových stránkách volby.cz. 
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Volit prezidenta může každý občan České re-
publiky, který alespoň druhý den volby prezidenta 
(tj. 14. ledna 2023) dosáhl věku 18 let, ve druhém 
kole volby prezidenta pak může volit i občan, který 
alespoň druhý den konání druhého kola (tj. 28. 
ledna 2023) dosáhl věku 18 let. 

Volba prezidenta proběhne ve stálých volebních 
okrscích, kterých je v Dubňanech celkem pět. Vo-
lební místnosti v jednotlivých volebních okrscích 
pak voliči naleznou na následujících místech: 
- ve volebním okrsku č. 1 na Základní umělecké 

škole Dubňany, 
- ve volebním okrsku č. 2 na Základní škole Dub-

ňany, 
- ve volebním okrsku č. 3 na Mateřské škole II 

Dubňany, 
- ve volebním okrsku č. 4 na Městském úřadě 

Dubňany a 
- ve volebním okrsku č. 5 na Domově s pečova-

telskou službou. 

Do kterého volebního okrsku volič spadá, zjistí 
z volební mapy, v níž jsou Dubňany rozděleny do 
jednotlivých volebních okrsků na základě čísel 
popisných. Stačí tedy ve volební mapě dohledat 
číslo popisné dle trvalého pobytu voliče. Volební 
mapa je již nyní dostupná na webových stránkách 
města Dubňany. 

Voliči mají při volbě prezidenta možnost vyu-
žít voličského průkazu, díky němuž mohou volit 
i mimo „svůj“ volební okrsek (tedy mimo volební 
okrsek, v jehož stálém seznamu voličů jsou vede-
ni). O vydání voličského průkazu mohou občané 
Dubňan žádat na Městském úřadě Dubňany, a to 
buď prostřednictvím písemné žádosti zaslané 
poštou či datovou schránkou, nebo osobně na 
MěÚ Dubňany u paní Lenky Matouškové. Žádost 
zaslanou poštou či datovou schránkou je třeba 
MěÚ Dubňany doručit nejpozději do 6. ledna 
2023 do 16:00 hodin v případě voličského prů-
kazu pro první kolo volby a do 20. ledna 2023 do 
16:00 hodin u voličského průkazu pro případné 
druhé kolo volby prezidenta. Osobní podání žá-
dosti o voličský průkaz je pak možné nejpozději 
do 11. ledna 2023 pro první kolo volby prezidenta 
a do 25. ledna 2023 v případě druhého kola volby.

Pro více informací týkajících se volby prezidenta 
doporučujeme sledovat internetové stránky Minis-
terstva vnitra (mvcr.cz/volby), dále stránky Českého 
statistického úřadu (volby.cz) a samozřejmě také 
web města Dubňany.

Ministerstvo vnitra – oznámení změn 
v oblasti datových stránek

Vážení spoluobčané, od 1. 1. 2023 na základě 
změny zákona automaticky získají datovou schrán-
ku všichni živnostníci a nepodnikající právnické 
osoby. 

Prosíme, pokud patříte do jedné ze jmenova-
né skupiny a dosud datovou schránku nemáte, 
věnujte této zprávě pozornost. Přístupové údaje 
obdržíte doporučeným dopisem během měsíce 
ledna, února nebo března 2023. Datovou schránku 
si také můžete založit sami již nyní. 

Více informací naleznete na webových stránkách 
www.chcidatovku.cz.
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Geofyzikální průzkum v Dubňanech 
Ve městě Dubňany a jeho okolí bude v únoru 

2023 probíhat 3D seismické měření, které bude 
provádět polská firma Geofizyka Toruň pro spo-
lečnost MND a.s. Toto unikátní geofyzikální měření 
proběhne na území více jak 300 km2 mezi obcemi 
Hovorany - Kyjov – Bzenec a Hodonín.

V současné složité době, kdy chybí našim domác-
nostem i průmyslovým podnikům dostatek energie, 
se MND a.s. rozhodla provést toto náročné měření, 
které pomůže poznat geologickou stavbu severní 
části Vídeňské pánve. Toto území je dlouhodobě 
v zájmu při vyhledávání přírodních uhlovodíků, ale 
jednotlivé průzkumné projekty nebyly nikdy zalo-
ženy na detailním obraze geologické stavby, kterou 
poskytuje právě jen připravované měření.

Již po první světové válce byly v okolí Ratíškovic 
provedeny první vrty, kterými bylo nalezeno malé 
množství ropy. U Vacenovic bylo několik desítek 
let těženo ložisko zemního plynu, kterým byly před 
2. sv. válkou osvětlovány některé vlakové soupravy 
a také poháněny automobily. Mezi Vracovem a Vl-
košem je už více než 30 let těženo menší ložisko 
ropy a také v katastru Mutěnic bylo nalezeno ně-
kolik malých ložisek ropy i zemního plynu. 

Zdá se, že by toto území mohlo ještě skrývat 
nová ložiska vyhrazených nerostů, která jsou ve 
vlastnictví státu a jejichž těžba by mohla pomoci 

při řešení stávající energetické krize. Geologický 
záměr je plně v souladu se Státní surovinovou 
politikou a Státní energetickou koncepcí a zvyšuje 
možnou energetickou nezávislost České republiky 
na dovozu těchto komodit ze zahraničí.

Měření bude realizováno metodou reflexní 3D 
seismiky s použitím technologie vibroseis. Při 
této technologii není měření spojeno se zásahem 
do pozemků. Spočívá v umístění registračních 
bezdrátových geofonů na povrchu pozemků. Jejich 
vytyčení i uložení bude provedeno manuálně. Linie 
budou vzdáleny 200 m. 

Zdrojem vibrací budou 2 vibrátory Hemi 50 v li-
niích s rozestupem 240 m. Vibrátor je čtyřkolové 
20 tunové zařízení, které ve vzdálenostech po 40 m 
vybudí seizmické vlny, jako frekvenčně proměnné 
kmitání (sweep) vibrační desky pomocí elektronic-
ko-hydraulického zařízení. 

Měření začne v lednu roku 2023 mezi Šardice-
mi a Strážovicemi a bude se posouvat k Bzenci 
a Hodonínu. Jednotlivé zdrojové i registrační body 
budou označeny krátkými bambusovými kolíky 
(jen pochůzkou po pozemcích bez vjezdu vozidel 
mimo cesty). Celé měření by mělo být ukončeno 
v polovině března 2023.

Tato činnost se dotkne i obyvatel města Dubňa-
ny v průběhu února. Jednak budou na přístupných 

Geofon
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pozemcích rozmístěna malá měřící zařízení – pa-
sivní bezdrátové geofony. Budeme prosit některé 
obyvatele, aby dovolili taková zařízení umístit i na 
oplocené pozemky v okolí jejich domů, v zahra-
dách a v průmyslových zónách. Budou rozneseny 
pochůzkou geodetů a budou po 2-3 týdnech zase 
sesbírány. Tito pracovníci z Polska budou vybaveni 
označenými reflexními vestami a na vytyčování 
budou dohlížet i česky hovořící pracovníci. Prosíme 
o trpělivost a umožnění vytyčení a položení měří-
cích zařízení. A také prosíme, nedotýkejte se těchto 
zařízení ani je nevytahujte ze země a nepřemísťujte 
je! Mají uvnitř bezdrátové lokalizační zařízení a je-
jich poloha je zaměřena s velkou přesností.

Potom ve vaší obci přejedou po silnicích, cestách 
a dohodnutých pozemcích dvě měřící vozidla. 
Při měření budou dodržovány platné normy ČSN 
730040, a to jak pro stavby tak i inženýrské sítě. 
Během Měření bude u vybraných objektů prová-
děno sledování PPV (Peak Particle Velocity) měření 
rychlosti horninových částic v okolí objektů pro 
posuzování mezí možného vlivu na tyto stavby 
a konstrukce. Jak frekvenční, tak rychlostní para-
metry budou voleny tak, aby odpovídaly přísluš-
ným normám s vysokou mezí bezpečnosti. Vlastní 
měření na jenom místě trvá méně než 1 minutu, 
potom se vozidla posunou zase na další pozici. 
Před a za měřícími vozy pojedou doprovodná 
vozidla zajišťující bezpečnost dopravy a bude-li 
potřeba i čistící vůz.

Budete-li jakkoliv negativně dotčeni při činnos-
tech tohoto průzkumu, neodkladně nás kontak-
tujte na mob. čísle: 604 413 665 nebo e-mailu 
taxes.oil@seznam.cz. Děkujeme za trpělivost 
a součinnost při tomto unikátním měření, které 
nejen poodhalí, jak je země pod našima nohama 
utvářena a poskládána, ale také může přinést in-
formace o případném výskytu ložisek ropy a hoř-
lavého zemního plynu na území Moravy.

Ing. Stanislav Benada, Ph.D. 
z Muzea naftového dobývání a geologie 

v Hodoníně
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Nové možnosti pro paliativní pacienty 
na Hodonínsku 

Nemocní pacienti, u nichž 
přes vyčerpání všech léčebných 
možností vážné onemocnění 
pokračuje a prognóza je v řádu 
měsíců (tzv. paliativní pacienti) 
v Hodoníně a okolí už nemusejí 
zůstávat v nemocnici nebo lé-
čebně dlouhodobě nemocných. 
Na základě jejich přání a přání 
pečující osoby mohou strávit po-
slední dny a týdny svého života 
doma v péči Mobilní hospicové 
péče sv. Filipa Neri. 

Již v roce 2015 zahájil tým 
mobilního hospice Oblastní 
charity Hodonín působení na 
Bučovicku a Slavkovsku u Brna. 
Jelikož zájemců o péči přibývalo, 
od ledna 2021 rozšířil mobilní 
hospic činnost i v Hodoníně 
a okolí. O pacienty se zde stará 
multidisciplinární tým ve složení 
lékař, zdravotní sestry, sociál-
ní pracovník, psychoterapeut 
a duchovní. Poskytuje péči a po-
radenství v lůžkovém zařízení 
(nejčastěji lůžkovém hospici) 
nebo ve vlastním prostředí pa-
cienta- tzv. mobilním hospici.

• návrh postupu pro případ 
komplikací (zhoršení bolestí 
či dušností, náhlé krvácení, 
nemoc pečujícího apod.)

• zajištění návazné péče ve 
spolupráci s Domácí zdra-
votní péčí, popř. Mobilním 
hospicovou péčí sv. Filipa Neri 
a kamennými hospici

• možnost předpisu léků dle 
možnosti formou e-receptu

• lékařské konzultace praktic-
kým lékařům či kolegům jiných 
specializací

Ambulance a telefonické 
konzultace budou probíhat 
každý čtvrtek v čase 9:00 - 
12:00 hodin na základě předcho-
zího telefonického objednání na 
telefonních číslech: 735 799 790, 
704 606 055.

Tento specifický druh ambu-
lance přispěje jako další článek 
do mozaiky zdravotních služeb 
ke zlepšení kontinuity péče 
o nemocné ve vážných stavech, 
k informovanosti pečujících ro-
din a ke snížení stresu a bezrad-
nosti pacientů i jejich blízkých. 
Praktičtí lékaři se na ni budou 
moci obracet pro konzultace 
týkající se paliativních pacientů 
a předpokládá se, že by mohl 
v budoucnu klesnout počet akut-
ních výjezdů RZP a závěrečných 
hospitalizací umírajících vyvo-
laných rodinami, jimž chybělo 
zázemí profesionální podpory 
multidisciplinárního týmu.

Za tým Mobilního hospice 
sv. Filipa Neri Oblastní charity 
Hodonín MUDr. Anna Vlčková 

a Bc. Eva Pospíšilová, DiS.

Pac ien t i  j sou  p ř i j ímán i 
z nemocnic v Hodoníně, Kyjově, 
Břeclavi, Brně, ale také Zlíně 
nebo Olomouce. Spolupráce je 
navázána s praktickými i odbor-
nými lékaři po celém regionu.

Novinkou letošního podzimu 
je otevření paliativní ambulan-
ce v nemocnici Hodonín dne 
6. října 2022.

Ambulance má uzavřeny 
smluvní vztahy se všemi zdra-
votními pojišťovnami a je určena 
pro nemocné, kteří trpí nevylé-
čitelným pokročilým nádorovým 
i nenádorovým onemocněním, 
které limituje délku jejich života 
a zároveň přináší různé, často 
komplexní obtíže. 

Nabídka paliativní ambulance: 
• řešení nepříjemných projevů 

choroby, zejména bolesti, duš-
nosti, nechutenství, úzkosti, 
nevolnost a zvracení, deprese 
či delirium.

• vypracování plánu péče s ohle-
dem na přání pacienta, případ-
ně rodiny
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Chráněné bydlení Duběnka

Od ledna 2023 bude Diakonie ČCE – středisko 
BETLÉM se sídlem v Kloboukách u Brna provozo-
vat v Dubňanech chráněné bydlení pro dospělé 
osoby s těžkým mentálním, případně kombino-
vaným postižením. Diakonie BETLÉM není v této 
oblasti činnosti žádným nováčkem, lidem s těžkým 
zdravotním postižením poskytuje potřebné soci-
ální služby už 32 let a podobná chráněná bydlení 
provozuje již 7 let. 

První zařízení, které BETLÉM otevřel, byl v roce 
1990 Domov Betlém v Kloboukách u Brna určený 
dospělým lidem s těžkým tělesným postižením. Po-
stupně na Kloboucku BETLÉM zřizoval další zařízení 
pro lidi se zdravotním postižením a to vždy jako 
reakci na aktuální a konkrétní poptávku. Nejdříve 
to byl v roce 1992 Domov Narnie v Morkůvkách 
pro děti s těžkým mentálním a kombinovaným po-
stižením, následoval Domov Arkénie v Brumovicích 
v roce 2007 a posléze Chráněné bydlení Mirandie 
v Brumovicích v roce 2015. Sociálně terapeutické 

centrum Radost v Brumovicích začalo fungovat 
v roce 2017 a v roce 2019 se rozšířilo i do Hus-
topečí. V roce 2021 začal BETLÉM v Kloboukách 
u Brna nabízet i odlehčovací služby pro seniory. 
A nyní přichází další milník v životě střediska 
BETLÉM: otevření zařízení mimo spádovou oblast 
Hustopečska, a to Chráněného bydlení Duběnka 
v Dubňanech, které opět vzniklo v reakci na po-
ptávku po konkrétní sociální službě.

„Iniciátory vzniku Duběnky je rodina Žůrkových, 
jejichž zájmem je, aby bylo dobře postaráno 
o jejich syna a protože z vlastní zkušenosti služby 
BETLÉMA znají (jejich syn je klientem našeho tý-
denního stacionáře pro děti již 11 let), velice stojí 
o to, abychom se o Martina postarali i nadále. 
Martin vzhledem ke svému věku už nemůže nadále 
využívat služeb dětského zařízení. Bohužel všechna 
místa v brumovických chráněných bydleních jsou 
dlouhodobě obsazena, proto se jevilo toto přání 
spíše ze sféry nesplnitelných,“ vysvětluje Petr Hejl, 
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ředitel Diakonie BETLÉM. Žůrkovi ale nesložili ruce 
do klína, naopak, rozhodli se, že budou v tomto 
směru maximálně aktivní. Svůj rodinný dům v Dub-
ňanech v ulici Na Trninách nabídli Diakonii BETLÉM 
k užívání za účelem zřízení chráněného bydlení 
pro jejich syna a dalších 5 klientů v dospělém věku 
s mentálním postižením. Správní rada BETLÉMA 
zprvu poněkud váhala, ale s ohledem na fakt, že 
na Hodonínsku podobně koncipované zařízení 
neexistuje a Jihomoravský kraj byl ochoten toto 
zařízení zařadit do krajské sítě sociálních služeb 
(a tak zajistit jeho financování z veřejných financí), 
se vedení střediska rozhodlo na nabídku spoluprá-
ce reflektovat. Žůrkovi Diakonii BETLÉM poskytli 
svůj dům zdarma formou výpůjčky na 20 let a od 
1. ledna 2023 bude tedy v domě Na Trninách 
v Dubňanech fungovat Chráněné bydlení Duběnka.

 „Jsem velmi vděčná Diakonii BETLÉM za její 
vstřícnost k našemu návrhu na zřízení Duběnky. 
Jsem ráda, že jejich skvělá péče může takto být pro 

syna Martina zajištěna i v případě, kdybych toho 
již sama nebyla schopna. Děkuji Diakonii také za 
to, že v Duběnce nabízí pomoc i dalším klientům 
a rodinám v podobné životní situaci. A děkuji jim 
také za to, jak skvěle k péči o klienty přistupují 
a s jakým velkým srdcem a odhodláním pomáhají 
potřebným,“ uvedla Kateřina Žůrková.

Duběnka bude domovem 6 dospělým lidem 
s mentálním postižením, převážně z Hodonínska. 
Jedná se o lidi s vysokým stupněm závislosti na 
pomoci druhé osoby, bez problémového chování. 
Každý z uživatelů bude mít vlastní pokoj a společně 
budou tvořit jakousi větší rodinu. V nepřetržitém 
provozu jim bude podporu poskytovat celkem 
7 pracovníků a jako vedoucí byla ve výběrovém 
řízení vybrána paní Bc. Silvie Schwoiserová z Dub-
ňan. „V našich chráněných bydleních usilujeme 
o to, aby v nich naši klienti měli svůj skutečný 
domov, místo v němž se budou cítit bezpečně 
a dokážou se zapojovat do fungování okolní spo-
lečnosti“, dodává ředitel Petr Hejl.

Fungování chráněného bydlení se podobá fun-
gování běžné rodiny, jeho obyvatelé se budou 
dle svých schopností a s podporou pracovníků 
zapojovat do chodu domácnosti, budou využívat 
i pozemek kolem domu k různým aktivitám a určitě 
se s nimi občané města potkají i při procházkách 
po městě a blízkém okolí. „Chceme se stát součástí 
místní komunity, účastnit se života obce a budeme 
rádi, když nás obyvatelé Dubňan takto i přijmou“, 
vyznává své přání vedoucí Duběnky paní Silvie 
Schwoiserová. 

Jana Lexová
vedoucí úseku fundraisingu a vnějších vztahů 

Diakonie BETLÉM

Domov Betlém Sociálně-terapeutické centrum Radost Brumovice

Domov Betlém
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Z činnosti mateřské školy na sídlišti

V září začal nový školní rok i v mateřské škole na 
sídlišti v Dubňanech. Pedagogický sbor nově posíli-
ly učitelky Dominika Divácká z Hodonína a Simona 
Kmětíková z Dubňan. Paní učitelka Šupálková vede 
edukativní skupinky pro předškoláky a na snížený 
úvazek u nás pracuje jako školní asistent. Také Li-
duška Grufíková, přestože si užívá důchodu, vede 
několikrát do měsíce kroužek Kopretinky, kde se 
zpívá a tančí a učí hrou.

Školní zahradu dostala na starost paní učitelka 
Erika Zelená. Máme v plánu rozšířit na zahradě 
podmínky pro učení venku (venkovní učebny), 
kde bychom s dětmi trávili co nejvíce času od jara 
do podzimu.

Ten letošní podzim si děti na školní zahradě užily 
i díky zbrusu nové kuchyňce a na záhoncích mimo 
jiné sklízely pořádnou úrodu mrkve.

Hody ve školce jsou už tradičně spojeny s ná-
vštěvami ochotných maminek, které dětem při-
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nesou ukázky součásti krojů a poutavě vypráví 
o tom, jak se kdysi slavily hody v Dubňanech. 
Přípravy vrcholí výrobou malého občerstvení pro 
hodaře a pak už zbývá jen nastrojit májku (dobře 
poslouží starý věšák). Zatancujeme si pod májů, 
zazpíváme, zacifrujeme a pochutnáváme si na 
štrůdlu a tvarohových koláčcích, které nám napekly 
hodné maminky .

Před školkou nám díky paním učitelkám Lidušce 
a Anežce vyrostla nová dýňová školka. Rodiče 

postupně přidávali miminka a ředitelka četla ve 
dne v noci před školkou pohádky.

Připomněli jsme si sv. Václava a jeho dramatický 
životní příběh. V té souvislosti jsme mluvili s dětmi 
o závisti, žárlivosti, jak nám škodí a k čemu vedou. 
Den vzniku Československa jsme spojili s naším 
prvním československým prezidentem, státními 
symboly, vlajkou České republiky a začátkem 
listopadu jsme vzpomínali na dušičky. 

Díky velké úrodě jablek u Králíčků jsme si upekli 
ve školce štrůdly a sušili si vitamínky. Ochotných 
a štědrých rodičů máme ve školce víc, všem moc 
děkujeme!

Denně jsou děti v pohybu na krásné školní za-
hradě, nebo v tělocvičně ve školce. Pro předškoláky 
a jejich rodiče probíhá každý měsíc projekt Všezná-
lek, kde se společně připravujeme na přechod do 
základní školy. A tak si ve školce žijeme. 

Přejeme rodinám našich dětí i všem občanům 
našeho města pokojný adventní čas, voňavé Váno-
ce a hodně lásky a radosti v novém roce.

Jana Ilčíková
ředitelka MŠ I Dubňany
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Nový školní rok u nás ve školce
Ve školním roce 2022/2023 jsme děti v Mateřské 

škole II Dubňany překvapili zrekonstruovanou 
školní zahradou. Nové herní prvky - prolézačky se 
skluzavkou a mostem, houpačky, kolotoč, pružino-
vá houpadla a lanové dráhy si děti velmi oblíbily 
a denně je využívají. Do tříd Světlušek a Motýlků 
jsme přivítali nové děti, které se postupně adap-
tovaly na prostředí školky a navazují svá první 
dětská přátelství. 

Již od začátku září bylo připraveno několik akcí. 
Navštívili nás místní dobrovolní hasiči, ukázali dě-
tem vybavení hasičského auta a hasičskou výzbroj. 
Všechny děti měly možnost podívat se do kabiny 
auta, což se líbilo především chlapcům. Současně 
proběhl i cvičný požární poplach.

S příchodem prvních podzimních dnů nás před 
školkou vítali dýňoví strašáci, které děti vyráběly 
společně s rodiči. Ve čtvrtek 22. září se v naší 
mateřské škole uskutečnila „Jablíčková slavnost“. 
Všechny přítomné rodiče a prarodiče přivítaly děti 
básničkou a písničkou, které pilně nacvičovaly se 
svými učitelkami. Pro děti byly připraveny zábavné, 
sportovní disciplíny a po jejich splnění je čekala 
sladká odměna. Díky skvělým rodičům a prarodi-
čům bylo také postaráno o občerstvení. Ochutnali 
jsme nejen vynikající buchty či štrůdly, ale také 
mnoho jiných dobrot, včetně slaných pochutin. 
Velmi příjemné bylo také posezení u táboráku při 
opékání špekáčků. Celou akci doprovázela disko-
téka, kterou ocenily především děti.

Starší děti navštívily kynologický klub, kde měly 
možnost zhlédnout trénink pejsků. Do školky 
zavítalo Planetárium Brno, které nám promítlo 
naučnou pohádku Polaris. Od druhé poloviny září 
mohou starší děti pokračovat ve sportovních ak-
tivitách projektu „Školky v pohybu“ pod vedením 
fotbalových trenérů TJ Hodonín. Pohybové aktivity 
předškolních dětí podporuje i FK Baník Dubňany 
pořádající pro nás podzimní sportovní dopoledne.

Ani v měsíci říjnu to nebylo jinak a děti čekalo 
opět mnoho akcí. Do naší školky přijelo Maňás-
kové divadlo Rolnička s pohádkou Krtek a zakletá 
víla. V rámci místní tradice „Hodů“ jsme s dětmi 
navštívili síň tradic na Kulturním informačním cen-
tru. Ve školce nás navštívila paní Anna Grufíková 
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(babička Valinky Kaňové a Johanky Kutálkové) se 
svou dcerou paní Eliškou Kaňovou (maminkou 
Valinky). Přinesly dětem ukázat tradiční kyjovské 
dětské kroje, vyprávěly o historii krojů a děti si 
kroje i vyzkoušely. 

S velkým zájmem se setkal kroužek „Angličtina 
v pohybu“, pod vedením našich učitelek Jany 
Křížkové a Marcely Kolejkové. Pro velký počet 
přihlášených dětí byl kroužek rozdělen na začá-
tečníky (mladší děti) a na pokročilé (starší děti, 
které již kroužek navštěvovaly v loni). Od 3. října 
předškoláci navštěvují plavecký kurz v areálu Lázní 
Hodonín. 

V prvních dnech listopadu se ve školce hrál mu-
zikál Dětským srdíčkům. Třída Broučků absolvovala 
projektový den – „Já malý truhlář“, pod vedením 
odborníka z praxe pana Ladislava Škodíka. Děti si 
vyzkoušely svoji zručnost a jemnou motoriku při 
skládání a montování dřevěných dílů na hotové vý-
robky – hračky (parníky, auta, letadla a stromečky). 

V nejbližších dnech nás čeká Tvořivé odpoledne 
s prarodiči, možná nás navštíví i Mikuláš a samo-
zřejmě vánoční besídky s dětmi a jejich nejbližšími.

Ing. Hana Chládková
ředitelka MŠ II Dubňany



22

Z RADNICE • PROSINEC | 2022

Rodič má pro dítě být autorita, ne kamarád 
Stále častěji se v poslední době ve škole setká-

váme s problémem, že se rodiče bojí svým dětem 
říci nepříjemné věci. Bojí se toho, že by je děti 
neměly rády. 

Dokonce nám volala maminka, že si neví s dí-
tětem doma rady, jestli bychom na něj jako škola 
nezavolali policii. 

Vyplývá mi z toho, že rodiče vůči dítěti nevystu-
pují jako autorita, která ví co je správné a co správ-
né není. Bez toho, aby k tomu potřebovali souhlas 
dítěte, aby si za své rozhodnutí nesli odpovědnost. 
Rodiče se posunuli na úroveň kamarádů, se kterými 
děti diskutují, rodiče se snaží svým potomkům 
zalíbit, aby je měli rádi, často jsou dětmi vydíráni 
a podřizují se jejich přáním. 

Nemyslím si, že rodiče by měli být nelítostní, 
hrubí a bez porozumění pro dětské starosti. Ka-
marádský rodičovský přístup považuji za velmi 
dobrý, neměl by však ze strany rodiče ani dětí přejít 
v kamarádství. Děti potřebují autority, kterých si 
mohou vážit, o které se mohou opřít v případě 
nejistoty, autority, které jim budou nastavovat 
hranice, v nichž se budou cítit bezpečně. Rodič 
musí vědět, co je správné a co není, rodič musí 
dítěti ukázat, že si dovede stát za svým, i když je 
to pro něj nepohodlné či nepříjemné – v případě, 
že je to správné - a dítě si jej za to bude vážit. 

Jestliže rodiče s dětmi diskutují o tom, zda si 
budou plnit své povinnosti či ne, nebo dokonce 
za děti některé povinnosti plní, výsledkem pak je, 
že si jich děti neváží. Najdou si pak autority často 
mezi nevhodnými kamarády a jejich názor je svatý. 
Rodiče se tudíž zmohou jen na velmi málo. 

Rodiče jsou o mnoho let starší než jejich děti, 
mají za výchovu svých dětí zodpovědnost, měli 
by daleko lépe než děti poznat, co je správné 
a co nikoliv. Není proto možné, aby s dětmi byli 
kamarádi na stejné úrovni. Pokud rodiče udělají 
nějakou chybu, měli by ji napravit a omluvit se, 
nikoliv ji skrývat. Chtějí přece být pro děti tím 
správným vzorem a na rozdíl od nich mají určitou 
životní zkušenost. 

Drsným faktem zůstává, že nejistý rodič vycho-
vává nejisté dítě. Stejně tak nevychovaný rodič 
vychová nevychované dítě. Anebo si snad někdo 
myslí, že z rodiny, kde se mluví vulgárně, nedo-
držují se sliby, nesportuje se a nepracuje, vzejde 

andílek oblíbený mezi kamarády pro svou praco-
vitost a sportovní výsledky? 

Vytratila se nám zodpovědnost
O odpovědnosti za své jednání jsem už několi-

krát psal a narážím na ni opět. V naší společnosti 
jsme si tak nějak zvykli přenášet odpovědnost na 
jiné. Za nepořádek v lese mohou turisté, za malé 
mzdy politici, za bezpečnost neschopná policie. 
Zapomínáme, že na všem máme také i svůj zásadní 
podíl zodpovědnosti. Staré přísloví říká: „Zameťte 
si před svým vlastním prahem!“

Ve škole stále častěji slyším, že za školním neú-
spěchem žáka stojí škola. Svůj díl zodpovědnosti 
škola určitě má. Ale je potřebné dodat, že svůj díl 
odpovědnosti má i žák a hlavně rodič. Žáci spo-
léhají na to, že škola je vše naučí. Nenaučí – bez 
aktivní pozornosti ve výuce a domácí přípravy to 
nepůjde. Stejně tak mají na školním úspěchu dětí 
velký podíl i jejich rodiče. Pokud se doma o školní 
výsledky nikdo nezajímá, pokud s dětmi nikdo 
nediskutuje o problémech, pro které je nutná určitá 
míra znalostí, pokud doma znevažujeme znalosti 
a hodnoty učitelů, pokud dítě nemá prostor a čas 
pro školní přípravu, tak nemůžeme předpokládat 
jeho úspěch. 

Převezměme tedy každý svůj díl odpovědnosti. 
Škola by měla poskytovat kvalitní výuku. Žáci by 
se měli na výuku řádně připravovat a rodiče by jim 
k tomu měli vytvořit vhodné podmínky a podpo-
rovat je, ovšem neplnit povinnosti za ně. Jedině 
tak se budou děti cítit ve škole dobře a budou 
dosahovat dobrých výsledků. 

Akce, které se nám podařilo uskutečnit od 
září: 
- Adaptační kurz (6. ročník) 
- Exkurze do Prahy (9. ročník), Skanzen ve Strážnice 

(8. ročník), Náklo (7. ročník), 
 ZOO Hodonín (6. ročník) 
- Přírodovědný klokan 
- Pythagoriáda 
- Veletrh vzdělávání v Hodoníně (9. ročník) 
- Okrsková kola ve florbalu 6. – 9. ročník)
- Divadlo Radost Brno (I. stupeň) 
- Divadlo Polárka (I. stupeň) 
- Polytechnické vzdělávání (2. – 5. třídy) 
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- Muzeum ropy (5. ročník) 
- Návštěva knihovny v Dubňanech 
- Setkání rodičů 9. ročníků se zástupci středních 

škol a učilišť 
- Beseda se spisovatelkou Ivonou Březinovou (8. 

– 9. ročník) 

- Evropský den jazyků 
- Dopravní hřiště (4. ročník) 
- 72 hodin „Ukliďme Česko“

Připravované akce školy: 
 - 29. 11. 2022 - Tvořivé vánoční dopoledne (výtě-

žek z prodeje výrobků bude předán nadaci Krtek)
- 3. 12. 2022 - Vánoční jarmark 
- 15. 12. 2022 - Dubňanská laťka 
- 31. 1. 2023 Zimní olympiáda (termín se může 

změnit)
- 8. – 13. 1. 2023 Lyžařský výcvikový kurs 7. tříd na 

chatě Sokolka v Koutech nad Desnou. 
Dále proběhnou školní kola v předmětových 

olympiádách ČJ, M, D, CJ, CH, Př, Astronomii, 
Matematickém klokanovi a v Mladém chemikovi 

Mgr. Pavel Prošvic
ředitel základní školy
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Příměstský tábor 2022
Léto nemůže být bez slunce a v posledních le-

tech nesmí chybět ani oblíbený Příměstský tábor 
pro děti z Dubňan. Letos proběhl nově v termínu 
18. – 22. července pro všechny děti. Přes 80 dětí 
bylo rozděleno do skupinek, ve kterých spolupra-
covaly při plnění úkolů a zdolávání lehkých i těž-
ších soutěží. Během velmi horkého týden tvořily, 
vařily, navštívily koupaliště, les, kuželky, bowling, 
hasičskou zbrojnici a jely na výlety. Super bylo také 
soutěžení na opraveném přírodním areále.

Velmi se všem líbilo rovněž tvoření, výstava včel 
a vědomostní kvíz na Kulturním a informačním 
centru nebo také jízda na raftech po Močidlech 
s dubňanskými vodáky.

Tímto chceme poděkovat spolku Petrov Dubňa-
ny a Dobrovolným hasičům Dubňany, že se podíleli 
ve svém volném čase na programu příměstského 
tábora. 

Tým vedoucích
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Z městské knihovny

Čtení a psaní jsou velmi užitečné dovednosti. 
Když umíte číst, zvládnete přelouskat nákupní 
seznam, vzkaz od maminky, televizní program, ale 
taky pohádkovou knížku. Jako ocenění celoročního 
snažení proběhlo ve čtvrtek dne 16. června slav-
nostní pasování prvňáčků na čtenáře naší knihov-
ny. Pasování bylo provedeno po rytířském způsobu 
a všechny děti složily Slib rytířů Řádu čtenářského. 
Tomuto slavnostnímu aktu předcházelo mnoho 
chystání a příprav, aby bylo pro šedesát dětí připra-
veno vše tak, jak má být. Ve vyzdobené knihovně 
obdržely děti Pamětní list na tuto událost, osobní 
záložku do knihy se jménem a citací Slibu rytířů 
Řádu čtenářského, dále pak placku s obrázkem 

Jsem čtenář a jako sladkou odměnu lízátko. 
Nejdůležitějším úkonem a překvapením tohoto 
slavnostního dopoledne bylo pasování na čtenáře 
od rytíře Michala, který v kostýmu pasoval klečící 
děti pasovacím mečem. Hlavním bodem pasování 
bylo předání průkazky čtenáře od paní knihovnice, 
s registrací na jeden rok zdarma. 

Pasování prvňáčků na čtenáře
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Beseda se spisovatelkou 
Naďou Horákovou

podpořilo kreativitu a představivost dětí, ale také 
zručnost maminek a babiček, které rovněž přiložily 
ruce k dílu. Děti tak měly možnost projít kompono-
vaným programem od čtení pohádky, přes výstavu 
a následné tvoření na jedno téma – včely.

V úterý 21. června proběhla v městské knihov-
ně beseda se spisovatelkou Naďou Horákovou. 
Hlavním tématem byly její dvě nové knihy, detek-
tivky Korálky z klokočí a Čas primadon. Poutavým 
vyprávěním přiblížila všem zúčastněním hostům, 
jak probíhá psaní knih, kde bere nápady, inspiraci, 
na základě jakých podkladů a zdrojů se psaní de-
tektivek a románů opírá. Nezapomnělo se ani na 
dotazy ohledně spolupráce na televizním seriálu 
Policie Modrava. Panovala přátelská atmosféra 
a zvídavým dotazům nebylo konce. Jelikož paní 
spisovatelka učí na naší základní škole, nechyběly 
ani děti, které si přišly udělat u paní učitelky oko. 
Paní Naďa Horáková je velmi žádaná spisovatel-
ka a na její knihy jsou, nejenom v naší knihovně, 
i půlroční rezervace.

Povídám, povídám pohádku
Městská knihovna Dubňany uspořádala pro děti, 

rodiče a prarodiče již tradiční prázdninové čtení 
a vyprávění s názvem Povídám, povídám pohád-
ku. Tato letní setkání probíhala každou středu od 
13. července do 17. srpna pod pergolou na dvoře 
Kulturního a informačního centra v Dubňanech. 
O tom, že bylo tuto akci zájem, svědčila vysoká 
návštěvnost jak rodinných příslušníků, tak i pří-
městského tábora a Dětského centra Knoflíček. 
Paní knihovnice přečetla pohádku, rozvyprávěla 
s dětmi podrobnosti a pokládala kontrolní otázky, 
aby zkontrolovala dětskou pozornost. Poté spo-
lečně navštívili výstavu, kterou uspořádalo Kulturní 
a informační centrum s názvem „Ze života včely“. 
Tady si názorně předvedli a povyprávěli o tomto 
jedinečném a pilném hmyzím druhu, který odvádí 
záslužnou a potřebnou práci a také o výrobě medu 
a jeho použití. Následovalo společné tvoření, které 
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Beseda se spisovatelkou 
Ivonou Březinovou

V úterý 27. září přijela spisovatelka Ivona Bře-
zinová brzkým ranním autobusem do Dubňan 
a s těžkým kufrem plného knih rychle spěchala do 
místní základní školy, kde se měla setkat s dětmi 
vyšších ročníků, aby si společně popovídali na téma 
trilogie Holky na vodítku.

Jmenuji se Ester... a jsem gamblerka; Jmenuju se 
Alice... a jsem narkomanka; Jmenuju se Martina… 
a jsem bulimička. To jsou první věty z psychotera-
peutických deníků, které píší tři různé hrdinky se 
třemi různými problémy ve stejné psychiatrické 
léčebně. Upřímný pohled Ivony Březinové do světa 
nebezpečných závislostí, děti velmi zaujala a vtáhla 
do společné diskuze na toto citlivé téma. Knihy 
mají sloužit jako upozornění na nepříjemné situace, 
které můžou nastat v životě dospívající dívky, ale 
i chlapce. Ukazuje, jak je lehké takové závislosti 
propadnout, ale velmi těžké se z šikmé plochy na-
vrátit. Už po přečtení prvních stránek přitahují tyto 
knihy svou osobitostí i zvláštním soucitem. Příběhy 
jsou díky své autentičnosti neuvěřitelně silné a je 
z nich poznat, že autorka trávila čas v léčebnách, 
kde vedla rozhovory se závislými, aby se dostala co 
nejhlouběji k jejich podstatě. Podařilo se ji zachytit 
emocionální zmatek hrdinek, který normální lidé 
nejspíš nikdy nepochopí. 

V rámci týdne knihoven proběhlo 
Setkání s poezií

V sobotu 8. října proběhla od 15.00 hodin, již 
téměř tradiční akce Setkání s poezií. Autorské 
čtení proběhlo tentokráte ne pod pergolou, ale 
v knihovně, z důvodu nepříznivého počasí. Dub-
ňanské spisovatelky paní Bartošíková, Jurkovičová 
a Synková, autorky básní, přednesly své verše. 
O hudební zpestření se postarali dva amatérští 
umělci Jarka Synková a Roman Horák. Všem pří-
tomným divákům se nejenom verše, ale i hudba 
líbily a společně si za doprovodu kytary také 
všichni zazpívali.

Dagmar Žurovcová
knihovnice
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Neurografika poprvé v Dubňanech
V sobotu 11. a neděli 12. června 

se uskutečnil v prostorách KIC 
Dubňany dvoudenní seminář na 
téma „Neurografika jako nástroj 
pro transformaci a rychlé změny“. 

Co to je Neurografika?
Neurografika je proces kresle-

ní vytvořený ruským psycholo-
gem Pavlem Piskarevem v roce 
2014. Kreslení pomocí algoritmů 
pomáhá zapojit více neuronů. 
Samotná kreativita nabízí zdra-

votní výhody od úlevy od stresu 
až po rozvoj mozku. 

Neuro = myšlenkové spoje 
v mozku; Grafika = vykreslení 
a harmonizace myšlenek na 
papíře.

Je to novodobá sebepozná-
vací metoda pro osobní rozvoj 
pomocí kreativní psychologické 
vědy. Pracuje s neuronovou sítí 
v mozku. Je to tvůrčí metoda 
transformace podvědomí, je uni-

versální a má individuální úroveň 
a není potřeba umět kreslit. 

Účastníci kurzu pracovali na 
svých osobních tématech, na 
svých osobních záležitostech 
a pro každého mělo kreslení 
jiný význam či záměr. Získali 
nástroj koučování sebe sama. 
Důležité je i to, že každý si kreslil 
svůj osobní, soukromý problém 
a neinformoval ostatní o tom, co 
kreslí. Ve výsledku došlo k úlevě 
a nápravě.

Jak řekla certifikovaná specia-
listka neurografiky Věra Micha-
licová: „Použitím této grafické 
metody transformace vědomí 
můžete svou mysl vyčistit a zbavit 
ji starých a nefunkčních nervo-
vých propojení a vytvořit spojení 
nová, potřebná a užitečná. Lze se 
zbavovat emočních bloků a ome-
zujících názorů. Je to jedinečný 
kreativní, terapeutický i koučovací 
a vědecky ověřený nástroj pro 
práci s vědomím za účelem řešení 
různých problémů, dosažení cílů 
a transformaci do reality“. 

Není to jen o kreslení hezkých 
obrázků. Každé dílo je indivi-
duálním procesem, při kterém 
dochází k „překreslení neuro-
nové sítě, k harmonizaci části 
psychiky tvůrce a k propojení 
s celkem“. Pomáhá nám zbavit 
se nepotřebného a nefunkčního 
neuronového propojení, a vy-
tváří propojení nová, potřebná 
a užitečná.

Kurzu se účastnilo 7 žen a v pří-
jemném prostředí KIC a venkov-
ních prostor pergoly vytvořily 
zajímavé obrázky a zpracovaly 
hodně témat a problémů.

Dagmar Žurovcová
knihovnice
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Aktivizační program pro seniory na KIC
V pondělí 5. září od 15:00 do 17:00 hodin pro-

běhlo na KIC aktivizační odpoledne pro seniory 
s Fénixem. Téma bylo aktuální pro začátek září: 
„Školní léta„. Celkem se tam sešlo 10 seniorů. Začá-
tek byl věnovaný teoretickému povídání o historii 
školství, jak vypadala školní docházka v minulém 
století, apod. V další části si mohli senioři vyzkou-
šet vyluštit kvízy a tajenky, které se týkaly školství 
nejen u nás, ale i ve světě. Oprášili si některé 
předměty, jako byl český jazyk, matematika, atd... 

Po krátké přestávce byl prostor na sdílení svých 
osobních zážitků ze školy a školních lavic. Jak se 
dříve učilo, jací byli učitelé a celkové naše vzpo-
mínky na toto období. No a celé odpoledne jsme 
zakončili společným zpíváním např. „Beskyde“  
a „To ta Helpa“. Celkově se toto odpoledne seni-
orům líbilo, nejen, že si mohli zopakovat své vě-
domosti ze školy, procvičit mozek, ale také prožili 
hezké a přátelské posezení. 

Sociální a zdravotní komise
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Kulturní a společenské akce
Úvodní akcí letošního kulturního léta bylo 

slavnostní zahájení provozu nově zrevitalizova-
ného přírodního areálu v sobotu 2. července. 
Od 13.00 hodiny si tak návštěvníci mohli poprvé 
prohlédnout zcela jiný amfiteátr, nové kryté altány 
s ohništěm a dětským zákoutím a využít občerstve-
ní v budově postavené namísto bývalého hangáru, 
kde našel zázemí i tenisový klub.

Program byl hodně pestrý, odpoledne nejprve 
vystoupily dubňanské folklorní soubory a po nich 
Mladý band ze základní umělecké školy. Střídal 
se s mažoretkami Kelly, které Dubňany úspěšně 
prezentují po celé republice i mimo ni. Navečer 
hlavně střední a starší generace zavzpomínala 
s legendární skupinou Rangers – Plavci na jejich 
známé hity. Hlavním hostem večera byl špičkový 
bratislavský orchestr Hot Serenaders produkující 
jazzovou a swingovou hudbu první poloviny 20. 
století. DJ a rocková kapela JAMA pak hrála do 
pozdních hodin.

Sbor dobrovolných hasičů připravil speciálně 
pro dětské návštěvníky spoustu soutěží, atrakcí 
a zábavy, včetně ukázek hasičské techniky. V areálu 
je totiž nově instalována výcviková překážková 
dráha, nejmenší hasičský dorost tu má své stálé 
výcvikové středisko. 

Dubňanským hasičům byl tento slavnostní 
den věnován jako poděkování za jejich práci pro 
ochranu životů, zdraví a majetku. Dobrovolné 
vstupné bylo určeno právě pro sbor dobrovolných 
hasičů. Díky štědrým účastníkům akce se se na 
slosovatelných vstupenkách vybralo 80 tisíc korun. 
Zkrátka nepřišli ani někteří návštěvníci, kteří měli 
štěstí při večerním losování a vyhráli některou 
z atraktivních cen.

Pandemie covid způsobila dvouletý odklad plá-
novaného koncertu stálice populární hudby zpě-
váka Dalibora Jandy. V sobotu 16. července tento 
trojnásobný zlatý slavík a držitel mnoha ocenění 
konečně vystoupil na přírodním areálu před plným 
hledištěm. Stalo se tak v rámci turné po vybraných 
městech Čech a Moravy při příležitosti zpěvákova 
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40. výročí na profesionální hudební scéně. V jeho 
podání a s kapelou Prototyp a dcerou jako hostem, 
zazněly především známé a oblíbené písně, což 
početné publikum s nadšením přivítalo.

Tento, už 11. ročník, se konal 23. července a jako 
vždy se nejen koštovalo, ale i vyhlašovali ti nejlépe 
hodnocení majitelé lahodných nápojů. Bohaté 
občerstvení bylo zajištěno, o hudební doprovod 
se postarala skupina Patriot. 

Letos se na přírodní areál přestěhoval ze sálu 
kulturního domu i košt slivovice a ovocných pále-
nek pořádaný místním spolkem Prunus Moraviae. 

Lázeňského lektora a bylinkáře Ing. Karla Stein-
bauera pozvalo Kulturní a informační centrum do 
Dubňan už podruhé. Jeho zdravotní přednáška 
v úterý 26. července měla být o bylinkách a mas-
tičkách na potlačení bolesti pohybového aparátu 
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člověka, na posílení imunitního systému a detoxi-
kaci. Nakonec probíhala spíše formou besedy, kdy 
se účastnice dotazovaly na to, co je zajímá. A tak 
se mluvilo o různých bylinkách, jejich zpracování, 
uchování, použití a účincích. Vyměřený čas zdaleka 
nestačil pro zodpovězení zvídavých otázek. Takže 
známého bylinkáře zřejmě v Dubňanech znovu 
přivítáme. 

V neděli 31. července dorazili na přírodní areál 
příznivci dechové hudby na akci s názvem Za de-
chovkou do Dubňan – nejlepší z Moravy, Sloven-
ska i Čech. Vystoupily tři kapely, jednalo se o tzv. 
trojkoncert, což znamená, že po celou dobu byli 
všichni muzikanti na pódiu. Moravské soubory 
reprezentovala populární Stříbrňanka, ze Sloven-
ska dorazila vynikající dechová hudba Vlčovanka 
a doplnila je jihočeská kapela Jižani. Všechny tři 
soubory sklidily svým vystoupení zasloužený 
úspěch a ocenění od početných diváků. Pořadem 
provázela moderátorka Dagmar Bělíková, která 
zaujala svým sympatickým výkonem.

Následující pátek 12. srpna po osmi letech do 
Dubňan opět přijela velmi oblíbená moravská 
rocková skupina ARGEMA, která vznikla na Hodo-
nínsku už před 40 lety. O koncert byl velký zájem, 
po dlouhé době byl na dubňanské akci překonán 
počet tisícovky návštěvníků. Kapela hrála jak nový 
repertoár, tak i staré známé hity a v průběhu večera 
se rovněž vzpomínalo na Zbyňka Horáka - Bobra, 
zakladatele a dvorního skladatele hitů Argemy, ne-
dávno zemřelého občana Dubňan. Po vydařeném 
koncertu pokračoval večer diskotékou. 

V pátek 5. srpna patřil přírodní areál profesio-
nálnímu uměleckému tělesu zřizovanému Minis-
terstvem obrany ČR. Vojenský umělecký soubor 
ONDRÁŠ vystoupil s celosouborovým pořadem 
„Ondrášovské putování“. Soubor tvoří Orchestr 
lidových nástrojů, taneční skupina a dívčí sbor. 
Diváci se mohli pokochat pestrostí krojů několika 
regionů. Pořad sestavený z tanečních, pěveckých 
a hudebních čísel je provedl od kraje jihočeských 
rybníků, přes Moravu až na temperamentní Slo-
vensko s téměř akrobatickými tanečními kreacemi 
z oblíbené Myjavy. 

Letos v létě byl do Dubňan opět pozván Kinema-
tograf bratří Čadíků. Jediná změna byla v termínu, 
kdy kvůli revitalizaci přírodního areálu proběhly 
filmové večery místo v červnu až koncem prázdnin. 
Pro diváky byly připraveny české filmy, a to Cesta 
domů, Gump – pes, který naučil lidi žít a Prvok, 
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Tečka, Šampon a Karel. Poslední večer se nejen 
pro děti promítala zahraniční animovaná komedie 
Příšerákovi 2. V letošním roce se v 31. promítací 
sezoně vybralo 1,3 milionu pro Konto Bariéry. 

O prázdninách se na KIC opět uskutečnilo rodin-
né tvoření, tzv. dílničky, a to vždy 14 dní v obou 
měsících. Určeno je pro všechny děti, které mají 
rády kreativitu. Společně s maminkami, babičkami, 
ale i tatínky tvořily podle připravených předloh. 
Pod rukama dětí vznikaly krásné závěsné dekorace, 
budka pro ptáčky, lapač snů, 3D postavičky. Někdy 
si to víc užívaly maminky, ale i tak, čas strávený 
s dětmi nic nenahradí. 

Hudební tečkou za dubňanským kulturním létem 
na přírodním areálu, a opravdu skvěle zvolenou, 
byl v pátek 2. září koncert úspěšné české kapely 
Rybičky48. Po předkapele v podobě punkrockové 
kapely Civilní obrana z Čáslavi, si dva tisíce diváků 
užilo devadesátiminutovou show plnou speciálních 
efektů. Kapela zazpívala své nejznámější hity pro 
publikum, které se tu sešlo nejen z okolí, ale i ze 
vzdálených koutů Čech a Slovenska. 

Od 4. října se začali pravidelně setkávat zájemci 
na úterních Kurzech trénování paměti pod vede-
ním Mgr. Zdeňka Gloze, který je názorně učí, jak 
rozpohybovat šedé buňky mozkové. 

V týdnu před krojovanými hody přišly i letos do 
slovácké jizby na Kulturním a infomačním centru 
děti z MŠ Ke Koupališti. Povídalo se, co jsou to 
hody, jak probíhají, jaké jsou součásti kroje, o ho-
dových pokrmech a nesmělo chybět ani společné 
zpívání hodové písničky. Děti byly velmi zvídavé 
a povídání si užily.

V úterý 11. října přijel konečně do Dubňan 
moravský švec Josef Hanák ze Snovídek. Tvrdí, 
že současný styl obuvi z nás dělá invalidy. Proto 
vymýšlí, experimentuje a spolu se svými zaměst-
nanci vyrábí zdravotní obuv, kterou považuje za 
důležitou prevenci. Zásadní inovací ve stélce je 
jamka pod palcovým kloubem. Přednáška, jak má 
být noha správně v botě, byla velmi poučná. Pan 
Hanák přivezl také stélky a různé druhy obuvi na 
vyzkoušení. Kdo přednášku nestihl, může osobně 
přijet za panem Hanákem do jeho dílny.

V neděli 6. listopadu přijel Divadelní spolek Mu-
těnice s nastudovanou pohádkou O nejkrásnější 
princezně. V sále kulturního domu ji sledovali malí 
i velcí návštěvníci. Dvouhodinová pohádka byla 
plná písniček a humorného textu. Diváci se velmi 
bavili a děti byly spokojené, že se mohly do po-
hádky dokonce i zapojit. 
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S koncem prázdnin se znovu rozjela Kinokavárna 
v sále kulturního domu, opět s možností občers-
tvení v baru bývalého Beneta. Promítaly se nové 
české filmy. V září to byla komedie se sportovní 
tematikou Vyšehrad: Fylm, v říjnu pak romantická 
komedie Prezidentka. V listopadu diváci viděli ro-
dinnou a partnerskou komedii Střídavka, v prosinci 
se mohli těšit na komediální drama o osudech tří 
kamarádek Za vším hledej ženu. Letos do kinoka-
várny přišel také Mikuláš. Dětem kromě pohádky 
Tajemství staré bambitky 2 i něco drobného nadělil.

Výstava pod názvem Ze života včely se konala ve 
výstavní síni ve dnech 11. 7. – 27. 8. Jak už název 
napovídá, návštěvníci se tu dověděli spoustu věcí 
o tomto důležitém a užitečném hmyzím pomoc-
níkovi člověka a také o včelařství. K vidění tu byly 
zajímavé články a informační panely o včelách, 
také úly, plásty, oblečení, pomůcky pro včelaře 
a mnoho dalšího. Děti měly možnost si poskládat 
včelu ze dřevěné skládačky nebo vyplnit pracovní 
listy. Děti z příměstských táborů měly prohlídku 
dokonce komentovanou včelařem. Výstava se 
moc líbila a poděkování patří místním včelařům 
za zapůjčené exponáty. 

Ve výstavní síni se tradičně prezentuje dubňan-
ský fotoklub. Jeho členové tu vernisáží v úterý 4. 
října zahájili další výstavu svých fotografií s trváním 
do konce listopadu.

Město se prostřednictvím Kulturního a informač-
ního centra opět zapojilo do sbírky pro potřebné. 
Diakonie Broumov se obrátila na obce s prosbou 
o pomoc z důvodu velkého nedostatku textilního 
materiálu pro sociálně slabé občany. Občané 
opět na výzvu reagovali, a tak bylo koncem října 
ze dvora KIC odváženo na 120 pytlů materiálu na 
pomoc lidem v nouzi. 

Slavnostní rozsvícení vánočního stromu u měst-
ského úřadu se konalo 27. listopadu o prvním 
víkendu letošního adventu. Pořádajícím spolkem 
byl DNS Dúbravěnka, který o spoluúčast požádal 
město, a bylo mu vyhověno. Na akci se svým 
vystoupením podílely další folklórní spolky a sou-
bory, a to Mužáci, Drmolice, Dúbrava, Sboreček. 
Ochotní dobrovolníci připravili také občerstvení 
– teplé nápoje k zahřátí a pochutiny k zakousnutí.
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Hody pohledem stárka
Do národopisného souboru Dúbrava jsem začal 

chodit asi před třemi roky. Zjistil jsem, že je tam 
skvělá parta lidí a moc mě to tam baví.

Na stárkování jsem přikývl po velkém váhání. 
Vůbec jsem netušil, do čeho jdu. Brzy jsem to po-
znal. Být stárkem je velká zodpovědnost, spousta 
plánování a zařizování. To vše musíte skloubit ještě 
se školou, no, bylo toho dost… Od vyhledání správ-
ných stromů na máje, škrábání májí, přes zvaní 
souborů na hody, až po organizaci zdárného prů-
běhu hodů. Jediné co nemůžete ovlivnit je počasí. 
A to nám naštěstí letos opravdu přálo. Krojovaný 
průvod v neděli byl díky počasí opravdu velký.

Tímto bych chtěl poděkovat všem zúčastněným 
krojovaným a všem těm co pomáhali při organi-
zaci hodů a taky rodině, protože bez nich by to 
opravdu nešlo.

A co bych si přál?
Aby tradice hodů byla zachována i dalším gene-

racím. Dříve hodama žila celá dědina, lidi jedenkrát 
za rok odhodili své každodenní starosti a slavili. Je 
jen škoda, že dnes už lidi na hodové zábavy tolik 
bavit nechodí. Snad se ta tradice zase vrátí
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Společenská kronika
Vítání občánků

Nejmladší občánci města byli v obřadní síni městského úřadu přivítáni ve dvou termínech, a to 18. června 
a 17. září. Při slavnostním obřadu uvítala nově narozené děti místostarostka města. S recitací a zpěvem 
vystoupily děti ze základní umělecké školy a z mateřské školy. Zazněla blahopřání rodičům a také přání 
dětem, ať vyrůstají ve zdraví, obklopené láskou a radostí.
Do pamětní knihy města Dubňany byly zapsány tyto děti: 

Libuše Sojková Alice Franková
Filip Michálek  Melanie Rajnošková
Amálie Králíková Elin Stehlíková
Jonáš Kopeček  Charlot Čechlovská
Barbara Anna Jurkovičová Eliška Šimonová
Filip Vyskočil Zuzana Zháňalová
Emílie Niklová David Weissberger
Tomáš Šťastný Jiří Ševela
Vanda Šmidová

Připomínáme, že zájemci o účast při tomto slavnostním obřadu mají možnost přihlášení se na matrice 
Městského úřadu Dubňany.
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Pětasedmdesátníci slavili

V pátek 16. září proběhlo v sále Kulturního domu další letošní setkání jubilantů. Tentokrát slavil ročník 
1947. Pozváni byli občané našeho města spolu s partnery a také jejich spolužáci žijící mimo Dubňany. 
Setkání se zúčastnilo celkem 38 jubilantů. 

V úvodu všechny přítomné přivítala místostarostka města, poté se svým programem vystoupily děti 
z mateřské školy na sídlišti pod vedením učitelky Anežky Herkové a ředitelky Jany Ilčíkové. Starosta 
města všechny krátce pozdravil a provedl slavnostní přípitek. Po společném obědě proběhlo fotogra-
fování a nastala volná zábava. K tanci a poslechu hrála skupina Patriot. 

Po krásně prožitém odpoledni odcházeli oslavenci příjemně naladěni. Všem patří přání všeho nej-
lepšího do dalších let. 
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Zemřelí spoluobčané

Ludmila Kremlová 83 let  Josef Lišťák 85 let
Jaromír Konečný 81 let František Měchura 68 let
Rozina Kratochvílová 93 let Anna Šimová 79 let
Josef Večeřa 44 let Zdeňka Valentová 80 let
Josef Novosad 74 let Věra Křížková 79 let  
Štěpán Rathuzký 61 let Bohumil Řihák 90 let
Pavel Petrásek 55 let Jaroslav Netušil 79 let
Eva Kožárová 84 let Dušan Valčík 49 let
Jan Zelinka 88 let Stanislav Bílík 53 let
Petr Sedlák 43 let Markéta Přikrylová 43 let
Vasiliki Nováková 84 let Peter Šabo 69 let
Josef Chludil 73 let Vladimír Pecho 67 let

Rok 2022 v dubňanské farnosti

Co už bylo...
Nový rok začal 1. 1. Slavností Matky Boží Panny 

Marie, jesličkovou pobožností a zpíváním u bet-
léma. • Tříkrálová sbírka probíhala v našem městě 
ještě stále „v covidovém režimu“, ale Slavnost 
Zjevení Páně – Tři Krále jsme při mši svaté oslavili 
se vší parádou. • Začalo se scházet 5 synodních 
skupinek (papež František chtěl znát naše názo-
ry…) • 19. 3. na Slavnost sv. Josefa, patrona našeho 
kostela a města, požehnání zrestaurované nasví-
cené sochy za okny průčelí kostela + posezení na 
faře. • Farní štafeta modlitby a postu za ukončení 
války na Ukrajině. • Na faře postupně tři rodiny 
z Ukrajiny. • Postní duchovní obnova s otcem 
Miloslavem Čamkem z Čejkovic. • Křížové cesty 
v kostele vedené různými skupinami. • Tradiční 
jarmark před kostelem na Květnou neděli. • Za-
čaly opět snídaně na faře (nebo na farní zahradě) 
po sobotní mši svaté. • 30. 4. žehnání polí a vinic 
Pod Dubňansků horů. • 8. 5. svátek matek s rů-
žičkami jako dárkem pro maminky a babičky. • 
Květnová farní pouť (Žďár nad Sázavou a Zelená 

Hora). • Květnový Dvonaf (dvoudenní na faře pro 
děti a mládež s přenocováním) • Noc kostelů – 
v kostele i na farní zahradě. • Stejně tak posezení 
na zahradě patřilo i k farnímu dni (s opékáním 
kuřat „na smetáku“) • 19. 6. Boží Tělo s průvodem 
městem k oltářům, s družičkami. • Táborák na 
ukončení školního roku. • Krupobití poškodilo 
fasádu průčelí kostela – oprava se chystá příští rok 
na jaře. • Pouť do Mikulčic na slavnost sv. Cyrila 
a Metoděje. • Pěší pouť za sv. Liborem do Milotic 
s „opékačkou“ s Milotičáky. • Do kostela pořízeny 
dva nové digitální bezdrátově ovládané panely na 
čísla písní. • 11. 8. adorační den farnosti. • Pouť do 
Raveny a Padovy (chystali jsem se na ni již v roce 
2020, ale kvůli covidu se její realizace protáhla...). 
• 21. 8. Poděkování za úrodu – dožínky. • V závěru 
prázdnin další Dvonaf. • Žehnání aktovek (a žáků, 
studentů, rodičů, učitelů). • V září otec Pavel oslavil 
30 let kněžství. • Během dovolené otce Pavla ho 
zastupoval v Dubňanech rakouský kněz P. Karl 
Zaizer OMI z Klokot v Táboře (v padesáti letech 



39

Z RADNICE • PROSINEC | 2022

se naučil výborně česky), a P. Bohumil Urbánek, 
který v Dubňanech v letech 2010 až 2015 působil 
(jistě na něj ještě pamatujete). • Pouť do Žarošic 
na Zlatou sobotu. • Putování sochy Panny Marie 
Fatimské po rodinách farnosti v září a ostatků bla-
hoslaveného Carla Acutise v říjnu. • Hodová mše 
svatá se stárkou, stárkem a krojovanou chasou 
(13. říjen je den výročí posvěcení našeho kostela 
v roce 1885 – přesto, že přední část kostela je již 
z roku 1720). • V říjnu rekordní počet křtů v jednom 
měsíci – osm dětí. • Dušičková modlitba za zemřelé 
na hřbitově. • Také při mši svaté, která bývá každý 
měsíc na DPS na Hornické ulici, jsme v listopadu 
vzpomněli na zemřelé. 

A co nás čeká?
Něco z toho bude, dá-li Pán Bůh, patřit v oka-

mžiku vyjití Zpravodaje již ke zdárně uskutečněným 
akcím, na zbylé vás srdečně zveme:

26. 11. v sobotu v 17:00 mše svatá s žehnáním 
adventních věnců a zahájení doby adventní. • 
3. 12. v sobotu v 17:00 v kostele Adventní be-
nefiční koncert pro Vlaštovku – denní stacionář 

v Hodoníně. • 6. 12. v úterý 17:45 mše svatá, na 
kterou (pokud jsme byli hodní…) přijde snad i svatý 
biskup Mikuláš. • 9. 12. v pátek v 17:45 mše svatá 
a poděkování pomocníkům ve farnosti s pose-
zením na faře. • V pondělí 19. 12. a ve středu 
21. 12 vždy od 16:30 příležitost k vánoční svaté 
zpovědi – rozhodně využijte! • 18. 12. dopoledne 
na čtvrtou neděli adventní před kostelem tradiční 
farní jarmark. • 24. 12. v sobotu Vigilie Narození 
slavnosti Narození Páně, v 16:00 Štědrovečerní 
mše svatá, v 22:30 půlnoční se zpěvem vánočního 
sboru. • 25. 12. v neděli Slavnost Narození Páně, 
mše svaté v 7:30 a 10:30 (opět se zpěvem sboru). 
• Kostel bude otevřený pro návštěvu betléma 
(a modlitbu) 25., 26., 31. prosince a 1. a 8. ledna 
vždy od 14:00 do 16:00. • 27. 12. v úterý na svátek 
sv. Jana apoštola v 17:45 mše svatá s žehnáním 
vína a následným okoštováním na faře. • 31. 12. 
v sobotu svátek sv. Silvestra, v 16:00 děkovná mše 
svatá (poděkujeme za vše, co nám Pán Bůh v dosti 
náročném roce 2022 dal) a možnost adorace do 
19:00. • Tříkrálová sbírka bude od 6. do 8. 1. 2023. 
Dá-li Pán Bůh, koledníci opět přijdou až k vám 
domů.

Požehnané Vánoce a celý nový rok vám přeje 

P. Pavel Zahradníček
farář v Dubňanech

sobotní snídaně na faře

Dvonaf
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Z historie

V minulosti byly Dubňany malá vesnice, která 
neměla svůj kostel, a věřící patřili pod správu 
Hodonínské farnosti. V roce 1720 byla na místě 
dnešního kostela postavena kaple a okolo zřízen 
ohrazený hřbitov.

V roce 1753 majitel panství Josef Grof Czobor 
Miháli sepsal žádost na zřízení kaplanské lokálie.

V žádosti se mimo jiné píše:
 
V mém Hodoňském Panství se o Dvě 

vesnice Bojanovice a Dubňany starala 
Duchovní Správa z Hodonína. Za to 
dostávala Podporu v Penězích a ve Víně, 
(Naturáliích). Tohoto příspěvku Nejsou 
vesničané Schopni proto Jsem se Rozho-
dl , aby byly Zřízeny v Obou vesnicích 
Kaplanské Lokálie .

Na jejich Zřízení Žádá o Dovolení Bis-
kupskou Konsistoř OLOMOUCKOU

Na Udržení Lokálních Kaplanů, bude 
Přispívat Každoročně 180 r zlatých bez 
Jakéhokoliv Břemene.

Dále v odstavci 4. se píše:

Bude třeba v Obou Lokáliích Zřídit 
Školní Příbytek a Uchovávat v Dobrém 
Stavu, aby byla Mládeži Poskytnuta 
Možnost Bohoslužby a Stabilní Učitel 
Poskytoval Vyučování . Tím Vším jsou 
Zavázáni Bojanovičtí a Dubňanští Mně 
a Mojím Nástupcům.

Toto Ustanovení je Vydáno Čtvermo 
a Zanešeno do Zemských Maravských 
Desek. Na Dotvrzení Pravdivosti Vlastno-
ručně Podepisuji a Dávám nejen Pečeť ale 
ještě Dva Jmenované Pány jako Svědky.

Stanoveno, Napsáno na Zámku Hodo-
nín 1. Dubna Léta 1753

LS. JOSEF GROF CZOBOR MIHÁLI

LS. JOHAN COFUR BARON svědek
LS. FILIP JACOB ŠVALENFELD svědek

6. dubna listinu ratifikovala a potvrdila biskupská 
konsistoř v Olomouci a uvedla v platnost.

A tak byla v roce 1753 v Dubňanech zřízena farní 
lokálie. V té době se stávající kaple po menších 
úpravách proměnila na malý kostelíček a kaplanovi 
se postavila fara.

První fara byla postavená v roce 1754 a stála 
v horní části prostorné návsi vedle nynější staré 
školy, která v těch letech ještě nestála. (Fara stála 
na místě bývalého domu pana Čermáka). Stavení 
bylo z nepálených cihel ( kotovic ) a kryté doškami 
(malé svazky žitné a režné slámy).

Dubňanský kaplan Ignác Havránek se nastěhoval 
1. ledna 1754. V témže roce k farnosti přidružená 
obec Ratíškovice pořídila pro lokálního kaplana 
a jeho následovníky sklep pod Dubňansků Horů.

My níže Podepsaná celá Obec Ratíš-
kovsská dosvědčujeme Tímto, že jsme 
v roce 1754 Zaužili sklep pod Dubňan-
sků Horů pro Velebného Pána Pátera 
Ygnáce Havránka, Ten čas Lokálního 
Kaplana Dubňanskýho, který sklep ne za 
jeho Vlastní , nýbrž Pro všechny Budoucí 
Pány Kaplany se k užívání na Budoucí 
Léta se zadal .

Že tomu tak jest to my Podpisem našeho 
písma Potvrzujem jenž se stalo v Ratíš-
kovicích dne 7. října 1788

Frantz Vlasák Pudmistr
Petr Kotásek Rychtář
Frantz Vacenovský -
Josef Šupálek - starší z obce

Původní stavba léty chátrala a bylo potřeba, tak 
jako každý dům, neustále něco opravovat. Na vý-
daje s tímto spojené přispívala jak církev, tak i obec 
a farníci. Potřebné množství peněz však nestačilo 

o Domu na staré faře napsal dubňanský rodák Aleš Šimo, t. č. Ratíškovice
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a podle toho vypadaly i provedené práce.
V roce 1823 byly provedeny další nutné opravy 

a nová střecha. Toto ubohé stavení bylo v roce 
1835 z velké části přestavěno.

Jenže práce asi neproběhly tak jak by si zasloužily 
a domek chátral dál. V roce 1851 si stěžoval místní 
kaplan, že se v domě žít nedá. Proběhly další opra-
vy, ale 100 let starý dům už zkrátka nevyhovoval 
potřebám tehdejšího bydlení.

Mezi farností, církevním a obecním úřadem za-
čala probíhat čilá korespondence. Poslední listina 
z února 1855 mluví za vše.

Na starostů do Dubnian a Ratíškovic

Na Waše udání od 25. ledna 1855 kte-
rým se odwoláwáte, že fara oprawena 
a pan farář se stawením tímto opra-
weným spokojen jest se Wám odpowídá, 
že pan farář se stáwajícím nikoliw spoko-
jen není a býti nemůže, jelikož při opra-
vách se sem tam něco polepilo, stawení ale 
w tom samém sspatném a nebezpečném 
stavu zůstalo.

Odkazuju Wás tedy s tuto Wassí prosbou 
na rozhodnutí od 13.ledna 1855, kte-
rým se Wám oznámilo, že se nová fara 
stawěti musí .

26. februara 1855

Neustálé stížnosti na zhoršující se stav nakonec 
vedl k tomu, že se v roce 1855 obec rozhodla po-
stavit vedle kostela novou farní budovu.

Stará fara byla obývána až do roku 1859. V té 
době byla v Dubňanech postavená nová a stará 
budova se uvolnila. V roku 1865 byla v soused-
ství postavena patrová budova základní školy. 
V témže roku postavil J. Plátýnka sklárnu na 
Horní huti a potřeboval příchozí skláře někam 
ubytovat. V roce 1875 budovu fary koupil a celou 
ji z gruntu přestavěl na sklářské byty. Dům měřil 
téměř 30 metrů a poskytl příchozím sklářům ně-
kolik bytů. Každý měl malou předsíň, kuchyňku 
a velkou světnici. K domu patřil společný sklep, 
studna a dvůr, na kterém stál malý domek s ještě 
jedením samostatným bytem. Celému objektu se 
říkalo DŮM NA STARÉ FAŘE

V roce 1921 byla zastavena sklářská výroba 
v horní huti a v roce 1922 i v dolní. 600 sklářů 
zůstalo bez práce. Mnoho jich odešlo do ciziny. 

Byty se vyprázdnily. Pro sklárnu byly nepotřebné 
a byly nabídnuty k prodeji. 

26. května 1925 koupil budovu Josef Čermák 
a přestavěl ji na papírnictví a tiskárnu úředních 
tiskovin. Větší část firmy přešla později do Brna 
a s ní i její majitel. V témže roku nabídl nepotřeb-
nou část domu k prodeji. 

V roce 1935 kupují Marie a Jan Palánovi od 
Josefa Čermáka za sjednaných 12.000 Kčs tu část 
domu, kde se Jan v roce 1903 narodil. Jsou tam 
dvě světnice, dílna, malá kuchyň, komora a ganěk 
(předsíň). Jsou to vlastně dva bývalé sklářské byty. 
Na dvoře je ještě malý domek s jedním bytem, 
chlév, kůlna a studna.

Po odkoupení části domu v roce 1935 se dům 
musel přestavět a přizpůsobit požadavkům nového 
majitele.

Práci provedla v roce 1937 firma pana Josefa 
Gottvalda z Čejče a oba vzniklé domy změnily 
dosavadní vzhled. Nic nenasvědčovalo tomu, že 
oba byly kdysi jeden celek, který rozděluje jedna 
původní společná zeď.

Za celou svoji existenci prodělal dům mnoho 
dalších stavebních úprav. Mezi větší patřily úpravy 
v roku 1959 a pak po zániku obchodu s papírem 
v roce 1978.

Ale nic netrvá věčně. Dům NA STARÉ FAŘE 
dosloužil a po 265 letech se celý zboural. Kdo ví, 
jestli z původní fary něco zůstalo. Torzo, které na 
místě zatím stojí je možná pomníkem připomína-
jícím část původní staré fary a také pozůstatkem 
jednoho z nejstarších domů v Dubňanech.

Zdroj: Kniha o Dubňanech a Miroslav Chludil
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Na kole dětem – darujme srdcem

„My, kdo máme to štěstí, že jsme zdraví, mu-
síme pomáhat těm, kdo ho mají méně“ - heslo 
charitativní cyklojízdy Na kole dětem. Letos se 1. 
ročníku tour okolo Dubňan s názvem Na kole dě-
tem – darujme srdcem zúčastnilo 78 cyklistů v čele 
se zakladatelem nadace Josefem Zimovčákem. Po 
startu u místní Sokolovny se k nám na trase u zám-
ku v Miloticích přidali další cyklisté, včetně starosty 
Milotic Mgr. Josefa Levka, který nás tady moc mile 
přivítal, nechyběli tu ani koláčky a zákusky.

Na další zastávce ve Svatobořicích- Mistříně se 
připojili další nadšenci cyklistiky. Obec přispěla, 
stejně jako Milotice na transparentní účet nadace 
hezkou sumou 5.000,- Kč. I zde, tak jako v Milo-
ticích, zajistili dobrovolní hasiči bezproblémový 
přejezd frekventovaných silnic.

V té době již probíhal v Dubňanech u koupaliště 
dobročinný jarmark. Celý jeho výtěžek 14.500,- Kč 
byl předán do kasičky nadačního fondu, kam mohli 
přispívat i ostatní účastníci akce. Dobrovolnice 
z řad sdružení Dubňany srdcem, Sokola i Klubu 
českých turistů napekli, připravily a prodávali 
pečivo perníčky i drobné upomínkové předměty. 
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Sokol Dubňany zde připravil pro děti skákací 
hrad, klauny a řadu pěkných her a soutěží. Poho-
dovou atmosféru pomohli vytvořil svým hudební 
doprovodem Filip Kratochvíla a Ondřej Uherek 
a moderátorka paní Ivanka Hartmanová. Nečekaný 
počet návštěvníků organizátory mile překvapil, 
sešlo se přibližně 220 návštěvníků.

V cíli potěšil své příznivce pan Josef Zimovčák 
čestným kolem, slovy díků za takto připravenou 
akci v Dubňanech i focením s dětmi. Pravidelní 
účastníci celostátních cyklojízd napříč ČR z Dub-
ňan obdrželi suvenýr - upomínkové drátkované 
kolo od paní Aleny Dohnálkové a Josef Zimovčák 
dortu s logem od paní Veroniky Piškulové, dárkové 
balení vína od vinařství Vacenovských a originální 
ručně malovanou tašku od Jany Mrkosové, rovněž 
s logem jeho kola.

Občerstvení pelotonu i týmu Josefa Zimovčáka 
zdarma poskytla restaurace Na koupališti - vřelé 
díky.

A závěrem nám své dovednosti předvedli kul-
turní a sportovní kroužky z Dubňan -národopisný 
soubor Dúbravěnka, Kelly mažoretky, mistryně 

ČR i Evropy a gymnastky Sokola, chlapci z oddílu 
parkouru a pěvecký sbor Sboreček. Překvapením 
dne byla skupina Kety band z Hodonína, která své 
vystoupení poskytla bez nároku na honorář pro 
onkologicky nemocné děti.

We Are The Champions – slova písně Freddie 
Mercuryho, doprovázející čestné kolo Jožky Zi-
movčáka, jsou příznačná pro všechny lidičky, kteří 
se podíleli na přípravě i realizaci této charitativní 
akce. Největší slova díku ale zaslouží sponzoři akce, 
všichni, kdo přispěli do kasičky během celé akce, 
kreativní lidé, kteří připravili vyšívané a ručně ma-
lované tašky, drátkovaná a ze dřeva vyřezaná kola 
jako symbol akce. V neposlední řadě organizátoři 
akce, kteří přípravou strávili desítky hodin práce 
ve svém volném čase. Úctyhodná suma 70.450,-Kč, 
která se podařila shromáždit na rekondiční pobyty 
dětí po těžkých onkologických onemocněních 
svědčí o tom, že mnoho lidí i v této těžké době 
má srdce na tom správném místě.

Těšíme se opět na shledanou v Dubňanech!
Mgr. Marie Tomanová, 

koordinátorka místní cyklotour
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Lampionový průvod

V neděli 30. října se uskutečnil tradiční lampio-
nový průvod, který jako každoročně pořádal Sokol 
Dubňany spolu s Centrem pro rodinu Knoflíček 
a poprvé i sdružení Dubňany srdcem. 

Začátek akce byl v 17 hodin před KD, kde všech-
ny zúčastněné přivítali organizátoři akce. Sešly se 
zde stovky lidí s lampiony a někteří i v krásných 
kostýmech. Po vřelém uvítání a pár informacích 
o programu následovala společná fotografie. Poté 
cesta na nově opravený přírodní areál, kde byly na-
chystané strašidelné soutěže a diskotéka s mlhou. 
Vše bylo strašidelně a stylově nazdobeno, což se 
líbilo nejen dětem! Zajištěno bylo také občerstvení 
ve stánku, popcorn a cukrová vata. A následné 
opékání špekáčků. 

Pro největší odvážlivce byla přichytána stezka 
odvahy, která vedla lesem kolem kurtů.

Děti tam mohly natrefit na čarodějnice, bílou 
paní, kostlivce, Šreka i jiná novodobá strašidla.

Zájem byl tak velký, že stezka byla otevřena do 
pozdních večerních hodin, což na strašidelné at-
mosféře ještě přidalo! Za projítí stezky děti dostaly 
děsivou odměnu, kterou napekla místní cukrářka. 
Mohly si vybrat z očí, prstů, housenek a jiných 
strašidelných dobrot.

Akce se velmi zdařila, což se projevilo velkou 
účastí a spokojenými komentáři.

Budeme doufat, že se i za rok sejdeme v tak 
hojném počtu! 

Sokol Dubňany
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Novinky v Jedlém lesíku 

Konec roku se již blíží do svého finále a je čas 
připomenout jaké změny a přírůstky máme ve 
vznikajícím Jarohněvickém lesním jedlém parku.

Na jaře jsme opět mulčovali všechny záhony, je 
to důležité proto, aby nám seno udržovalo vláhu 
a neprorůstala tráva, která by malé keříky mohla 
udusit. K naší velké radosti všech kamarádů, kteří 
s námi ve svém volném čase tyto keře sadili, bylo 
zjištěno, že 95 % má pupeny, mají se k světu, roz-
kvetou…a u některých, jako je líska, možná i první 
úroda. U ostatních si ještě chvilku musíme počkat, 
až rostlinka zesílí.

Stromy, které byly poškozeny, jsme nahradili, 
jednalo se o dva stromečky a ještě nám do výsadby 
chyběla jedna odrůda, kterou jsme také doplnili 
a díky vakům na vodu se i jim dobře daří. Ale na 
šťavnaté plody hrušek, jablek, třešní, trnek a mo-
ruší, musíme také chvilku počkat a dále o stromy 
pečovat.

Během horkých letních dní jsme se se ženami 
hecly a v červenci vytvořily bosonohou stezku, byly 
jsme tam v pěti a jeden bagřík, který nám alespoň 
pomohl strhnout vrstvu drnu, ale bylo odhaleno 
nemilé překvapení v podloží stezky, a to spoustu 
kamenů, pozůstatky, kdy v místech vedla trať. Byl 
to heroický počin, ale jak jsem psala, když se žena 
hecne, tak to prostě zvládne.

Ještě ten den byla stezka na světě. Druhý den 
ještě bylo potřeba upravit okolí, ale to jsem zvládla 
sama.

Slibovali jsme na prázdniny řezbářské překvape-
ní, nesplnili jsme ho v tomto termínu, ale až po-
čátkem září a to z důvodu spousty jiné práce pana 
Adama Balajky, který se nám o brouka dřepčíka 
krásně postaral. Není to na počest toho dřepčíka, 
který je postrachem zahrádkářů, ale je to druh 
dřepčíka, který měl být dávno vyhynulý, ale brněn-
ští entomologové ho objevili na Kosteliskách, které 
jsou opravdu rájem ptáků, vzácných rostlin a nově 
objevených druhů hmyzu, které už tu neměly být. 
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A jsou. Kosteliska jsou opravdu krásným místem 
plným života a přírody. Více informací o objevu 
najdete přímo u brouka.

Zpět k nám do lesíku. S Hankou jsem vykopala 
a nachystala díry pro komule Davidovi – motýlí 
keře, ty máme i u cest ve městě, jsou to krásné 
velké keře, které mají hrozně rádi motýli pro je-
jich nektar. Tak je snad nalákáme i do Jarohněvic 
a budeme se těšit pohledem na ně.

Během měsíce října byla umístěna v blízkosti 
brouka velká kláda z topolu, na kterou si nejen 

děti rády vylezou, projdou se po ní a najdou na 
ní i penízovky. Je to houba, která penízky bohužel 
nevydává, ale nese toto jméno. Zakoupila se od 
pana Skočíka, který ji také na místo přivezl a umístil. 
Snad bude pro některé milým zpestřením tohoto 
místa a prostoru.

A došlo i na plody naší práce, líska opravdu za-
rodila a dala pár lískových oříšků. Nejen veverky 
budou mít radost, až to budou velké keře, mohou 
si pak naplnit plnou spižírnu na zimu. 

Další víkend patřil dvěma ženám, které spolu 
s námi zasadily nejen keře pro motýly, ale i deset 
krásných růží a pomohly zamulčovat část keřů. 
S mužskou sílou jsem zavozila senem další dva, 
abychom se opět sešli ve větším počtu a udělali 
ty nejdelší řádky s keříky.

Díky našim přátelům, partnerům, se nás sešlo 
pět a také chůva, díky které mohla Hanka vozit se 
čtyřkolkou seno a tak práce ubíhala rychleji. Zasa-
dili jsme několik levandulí a velmi jsme ocenili sílu 
muže, protože vykopat v takovém terénu rýčem 
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tolik děr hlubokých 30 cm je opravdu makačka. 
A když už jsme tam zůstaly samy, dosadily jsme 
ještě motýlí keře, a i když sluníčko bylo schované, 
zapotily jsme se dobře a pustoryl si nechaly na 
jindy.

Krásně se prostor, který byl prázdným místem, 
plnohodnotně zaplňuje jak keři, které budou 
krásně vonět a zpříjemňovat náš odpočinek, ale 
i těmi, jejichž plody můžeme sesbírat, udělat si 
třeba rakytníkový džem, olej. Zkrátka plodů na 
výběr bude dost. Je to místo, které má stále velký 
potenciál a nápadů je spousta, jak dále zvelebovat, 
ale nezbytná je také údržba a péče. Bohužel, bude 
se měnit vrchní díl lavičky u jednoho z party stolů 
kvůli prasklině. A proto prosíme a žádáme všechny, 
aby neničili a neznevažovali práci těch z nás, kteří 
ve svém volnu a s dobrým úmyslem přicházíme 
sadit, pečovat o rostliny a stromy nejen pro sebe, 
naše děti, ale hlavně pro vás všechny ostatní.

Děkuji za všechny přátele, kteří nám pomáhají 
v této dobrovolnické práci.

Julie Říhová
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Letošní houbařská sezona v Dubňanech
… v podání pana Zdeňka Flajsara

Chtěl bych v krátkosti seznámit nejen dubňanské 
houbaře s tím, jak vidím letošní sezonu v lesích 
okolo našeho města.

První jarní houby se objevily na počátku dubna. 
Byly to v malém množství smrže a ucháče. Kon-
cem dubna a začátkem května začaly růst čirůvky 
májovky a závojenka podtrnka, obě chutné houby. 
Hlavně do omáček. Je velmi zajímavé, že závojenku 
podtrnku najdeme pouze pod stromy s růžovými 
květy, např. trnka, hruška, hloh, apod.

V květnu byly k nalezení bedle vysoké. Bedla 
je jediná houba, která má pohyblivý (nepřirostlý) 
prstýnek. Málokdo ví, že tento prstýnek má za 
syrova chuť ořechů.

Červenec a srpen byly v lese smutné měsíce, 
protože bylo velmi suché počasí. Koncem srpna 
a začátkem září už bylo v lese živo. Začaly růst 
všechny hřibovité houby – hřiby, máslenky, kozáci, 
klouzky, babky. Na stromech se daly najít sírovce 
žlutooranžové a pstřeň dubový. V Čechách říkají 

sírovci kuřecí houba, něco na tom bude, protože 
po usmažení má chuť kuřecího masa. Pstřeň du-
bový je vhodná houba do gulášů. Před použitím 
je třeba odstranit rosolový povrch, ten má nepří-
jemnou kyselou chuť.

V říjnu začaly růst ve velkém hřiby hnědé (sucho-
hřiby). Tyto houby rostou až do prvních mrazíků. 
V tomto období jsem nacházel léčivku – čirůvku 
fialovou, strmělky mlženky a velké množství vác-
lavek.

Podzim nám dal nahlédnout na nejkrásnější hou-
by našich lesů, muchomůrku červenou, šafránku 
červenožlutou. Nejkrásnější podle mě – krásně 
žlutě zbarvenou s malými hnědými šupinkami- 
šupinovku nádhernou.

V zimním období očekávám růst penízovky 
sametonohé. Velmi chutná houbička ve sladkoky-
selém nálevu, která roste i na stromech pokrytých 
sněhem. Poslední zimní houbou je jidášovo ucho, 
které se objevuje na větvích bezu.
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Ještě bych se chtěl samostatně zmínit o léčivé 
houbě podzimu a zimy hlívě ústřičné, která roste až 
do zámrazu. Tato houba se dá pěstovat na zahrád-
ce. Já ji pěstuji více jak 30 let na špalcích ořechu. 
Roste až sedm let a je tmavě hnědá až do černa. 
Na špalcích topolu plodí až pět let a je světle šedá. 
Na těchto dvou případech je vidět, že barvu hub 
ovlivňuje prostředí, ve kterém se nachází.

Dále bych chtěl objasnit základní rozdíly mezi 
žampionem lesním a žampionem zápašným. 
Uvádím to na základě setkání s několika houbaři, 
kteří mně s tímto problémem navštívili. Základní 
rozpoznávací znak zápašného je jeho zbarvení. 
Stačí jenom nehtem škrábnout po stopce nebo 
po kloboučku a ten okamžitě žloutne.

Rád ještě připomenu dvě houbařské akce na-
šeho okresu v letošním roce. A to výstavu hub 
v Ratíškovicích v půli září. Bylo vystaveno více jak 
350 druhů hub. Mezi všemi houbami mě zaujala 

velmi vzácná, jedna ze tří muchomůrek jedlých, 
muchomůrka císařská. Další dvě jedlé muchomůrky 
jsou muchomůrka růžová (masák) a muchomůrka 
šedivka.

Další výstava proběhla začátkem října u nás. 
Mykologický kroužek za pomoci spolku Dubňanští 
houbaři připravil výstavu hub ve vinárně restaurace 
Baník. Bylo vystaveno na 150 druhů hub. Chtěl 
bych všem, kdo se na této akci podíleli poděkovat. 
Zvláštní poděkování patří panu Petru Horákovi za 
poskytnutí prostor pro výstavu.

Na závěr chci upozornit na základní pravidla 
houbaření:

1. Do lesa jenom s košíky, ne s igelitkou
2. Nezkopávat žádné houby, ani jedovaté
3. Sbírat jenom houby, které známe

Hodně houbařských radostí Vám přeje
Zdeněk Flajsar



50

Z RADNICE • PROSINEC | 2022

Z Ptačího parku Kosteliska
Jak už bylo zmíněno v minulém čísle občasníku, 

s péčí o ptačí park Kosteliska Jihomoravské poboč-
ky České společnosti ornitologické, nám od března 
letošního roku pomáhají čtyři krávy uherského 
stepního skotu a velkou letní novinkou u našich 
pomocnic bylo narození dvou telat začátkem čer-
vence. Telátka rostou jako z vody a pasením se už 
také začínají podílet na údržbě lokality.

Vývoj druhové bohatosti v ptačím parku i nadále 
pečlivě sledujeme. Počet zjištěných ptačích druhů 
je aktuálně na čísle 191 a díky pastvě se již objevily 
i nové zajímavější druhy rostlin a hmyzu, žijícího 
v trusu velkých kopytníků. Právě zvýšená hojnost 
hmyzu na pastvině přilákala např. vzácné dudky 
chocholaté, kteří se s mláďaty krmili téměř pod 
kopyty krav. 

dudci obecní
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Ornitologickou senzací letošní sezony byl dravec 
orlík krátkoprstý, který se v parku zdržoval dva 
měsíce. Na území České republiky přitom zalétá jen 
vzácně a pouze výjimečně se zdrží delší dobu na 
jednom místě. Orlík je potravní specialista, který se 

živí především hady, dalšími plazy a obojživelníky. 
Právě hojný výskyt užovek obojkových a žab díky 
pestré mozaice mokřadů je hlavní důvod, proč 
dravec několik týdnů pobýval na Kosteliskách.

Z ptačích druhů nás velmi potěšilo úspěšné 
hnízdění vzácných mokřadních druhů jako je 
sýkořice vousatá či chřástal malý. Hnízdní sezona 
byla přívětivá i pro pravidelně hnízdící husy velké 
a čejky chocholaté.

Velkým překvapením letošního roku je odchyce-
ní tří jedinců nejvzácnějšího hada v České republice 
užovky stromové. Vyskytuje se pouze ostrůvkovitě 
na několika místech republiky. Lokalita Kosteliska 
byla dosud pro odborníky neznámou.

Aktuálně v ptačím parku probíhají větší terénní 
úpravy pomocí těžké techniky. Odstraňují se paře-
zy, bagrují se tůně pro ptáky a obojživelníky, vzniká 
nová ohrada pro uherský stepní skot a kácením 
náletových dřevin se prosvětluje lesík na Obecní 
pastvině s cílem ještě více podpořit druhovou 
bohatost.

Projekt Kosteliska - obnova nivních biotopů byl 
podpořen grantem z Norských fondů. /supported 
by grant from the People of Norway/.

Ondřej Ryška

Městu Dubňany byla nabídnuta možnost zapojit 
se do žádosti o dotaci z výzvy INTERREG V-A SK-
-CZ/2021/13 pro projekt s názvem „Kam za vtákmi“, 
a to ve spolupráci s českou a slovenskou ornitolo-
gickou společností a obcemi Šardice a slovenské 
Vrbovce. Dotace byla schválena a ve Smlouvě 
o poskytnutí nenávratného finančního příspěvku 
mezi Ministerstvem investic, regionálního rozvoje 
a informatizace Slovenské republiky a Slovenskou 
ornitologickou společností je hlavním přeshraničním 
partnerem Česká společnost ornitologická - Jiho-
moravská pobočka, dalšími partnery jsou Dubňany 
a uvedené obce.

Rozpočet projektu partnera č. 2, tj. města Dub-
ňany, je ve výši celkem 38 425,40 €. Město se bude 
podílet 10 % z této částky.

Dotace bude poskytnuta na pořízení dvou kusů 
elektronických informačních panelů, dvě dřevěné 
informační tabule, dva kusy nabíjecí stanice pro 
elektrokola a dva stojany na kola, také na výrobu 
a instalaci stolů a lavic a na náklady na pracovníka 
informačního centra.

orlík krátkoprstý

užovka stromová
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Z městské policie
 Vážení spoluobčané, dnes bych Vás rád seznámil 

s další oblastí práce městské policie, a to se sou-
činností městské policie se složkami integrovaného 
záchranného systému - Policií ČR (dále jen PČR), 
Hasiči a záchranáři. 

Strážníci městské policie mají ze zákona 
361/2000 Sb., zákon o provozu na pozemních 
komunikacích a o změnách některých zákonů (zá-
kon o silničním provozu) § 75, oprávnění pokyny 
usměrňovat provoz na pozemních komunikacích 
v případech, kdy je to nezbytné pro obnovení bez-
pečnosti a plynulosti silničního provozu, a není-li 
řízení provozu zajištěno policií nebo v součinnosti 
s policií. Tento zákon dále stanovuje v § 125c odst. 
1 písm. f) bodů 1,3 až 6 a 8, 9 a 11 a odst. 1 písm. 
k), které přestupky jsou strážníci oprávněni pro-
jednat příkazem na místě. Tyto oprávnění může 
strážník uplatnit výhradně na katastrálním území 
domovské obce. 

Mezi nejčastější zjištěné přestupky patří porušení 
pravidel pro chůzi, jízdu na jízdním kole, kdy chodci 
k přecházení vozovky nevyužívají přechody pro 
chodce nebo vstupují na přechod v těsné blízkosti 
přijíždějících vozidel (a to zejména děti). U cyklis-
tů se jedná o jízdu na kole po chodníku, neužití 
ochranné přilby a jízda cyklistů po přechodu pro 
chodce. Řidiči motorových vozidel pak nejčastěji 
porušují zákon při stání s vozidlem mimo místa 
určená ke stání, v místech kde je stání zakázáno 
dopravní značkou či obecnou úpravou zákona 
a v neposlední řadě na veřejné zeleni.

-  U pošty zjištěn přestupek řidiče vozidla Š Fabia, 
který stál v zákazu zastavení. 

- Ve večerních hodinách vyjeli strážníci společně 
s PČR na křižovatku ulic Nádražní a Hodonínská, 
kde na vozovce spala opilá žena. Dle osobní 
znalosti byl na místo přivolán její partner, který 
si ji převzal a odvedl domů. 

- Na základě upozornění občana Dubňan na vrak 
vozidla, které blokuje veřejné parkoviště, byla 
provedena kontrola vozidla VW Polo. Na místě 
bylo zjištěno, že vozidlo má propadlou STK. Vy-
lepena výzva k odstranění vraku. Majitel vozidla 
ihned kontaktoval městskou policii a vozidlo 
odstranil z veřejného parkoviště.

- Před budovou MěÚ zjištěn přestupek řidiče 

vozidla Iveco Daily, který stál v místě, kde je to 
zakázáno značkou „zákaz zastavení“. 

- Telefonicky oznámeno občankou Dubňan, že 
jim vjezd k zahradě blokují odstavená vozidla. 
Na místo vyjela hlídka, která zjistila majitele 
vozidel, a vozidla nechala přeparkovat. Při této 
činnosti zde byl zjištěn i vrak vozidla Audi. Hlídce 
se podařilo provedeným šetřením zjistit majitele 
a kontaktovat jej. 

- Ve večerních hodinách kontrolovala hlídka muže 
při jízdě na jízdním kole v protisměru na ulici 
Hodonínské.

Tyto, ale i další zjištěné přestupky byly vyřešeny 
uložením pokuty příkazem na místě nebo ozná-
meny příslušnému správnímu orgánu. Městská 
policie v souvislosti s provozem na pozemních 
komunikacích zaznamenala i několik případů, kdy 
řidiči nezabezpečili svá vozidla při stání.

- V odpoledních hodinách bylo telefonicky ozná-
meno, že naproti hospody U Kače stojí ve vo-
zovce vozidlo bez řidiče. Na místě se nacházela 
Š Fabia, světle modré barvy. Strážníci vozidlo 
zatlačili zpět na parkoviště a zabezpečili proti 
samovolnému pohybu.

- Anonymně oznámeno, že u kostela blokuje 
provoz vozidlo, které stojí napříč vozovkou. 
Na místě zjištěno, že zde stojí vozidlo VW Golf, 
červené barvy, které stálo kolmo k zastávce 
autobusu, (tam je odtlačili projíždějící řidiči, 
aby mohli místem projet). Řidiče nalezla hlídka 
v místním kostele, kde opravoval elektronické 
zařízení. Řidič uvedl, že vozidlo řádně zabrzdil 
ruční brzdou, na které muselo dojít k závadě. 
Vozidlo z vozovky odstranil.

Městská policie dále spolupracuje se záchranáři 
a hasiči.

- Ve večerních hodinách bylo hlídce oznámeno, 
že na ulici Jos. Chludila leží na vozovce žena. Na 
místě byla nalezena opilá, pomočená a podchla-
zená žena, která měla viditelné zranění na hlavě 
a ruce. Přivolána RZS, která ji odvezla k ošetření.

- Telefonicky oznámeno, že za hasičskou zbrojnicí 
někdo spadl do potoka. Na místě nalezen občan 
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z Dubňan. Za pomoci občanů a dobrovolného 
hasiče byl muž vytažen z potoka. Na hlavě měl 
tržnou ránu a tekla mu krev z nosu. Přivolána 
RZS.

- Na služebně oznámil občan Dubňan, že byl ve 
větrolamu ke Kempu Josef popíchán sršni. Na 
místě nalezeno velké sršní hnízdo. Přivolaní 
hasiči hnízdo zlikvidovali.

Strážníci často spolupracují s hasiči po bouřích 
a silných větrech, kdy dochází k pádu stromů či 
větví.
- Po noční bouři telefonicky nahlášena spadlá 

větev na elektrickém vedení na ulici Hornické 
u domu 1091. Na místo vyjeli hasiči společně 
s pracovníky vlastníka rozvodů.

- Telefonicky oznámil občan spadlý strom (topol) 
u rybníka Nálezný. Na místě hlídka zjistila, že se 
topol vyvrátil z kořenů a přes cestu dopadl vedle 
chaty oznamovatele. Strom mu poškodil plot 
a kůlnu na nářadí. Hasiči museli na místo přivolat 
speciální techniku, kterou strom odklidili.

Městská policie Dubňany při své práci využívá 
i kamerový systém a několik foto pastí, zejména 
pro zjištění pachatelů drobných krádeží a při zjiš-
ťování původců černých skládek.

- Městské policii oznámila pracovnice města Dub-
ňany, že neznámý pachatel odcizil z budovy MěÚ 
prapor ČR. Strážníci vytěžili kamerový záznam, 
ze kterého bylo zjištěno, že prapor byl odcizen 
dne 28. 9. 2022 kolem 23.30 hod. Dle osobní 
znalosti strážníci muže ztotožnili. Pachatel byl 
téhož dne vypátrán před novinovým stánkem 
na ulici Hornická. Ke krádeži praporu se doznal 
a následně jej strážníkům vydal.

Závěrem bych rád všem spoluobčanům popřál 
klidné a příjemné prožití vánočních svátků, vese-
lého Silvestra a mnoho úspěchů do nového roku. 

Ladislav Ilčík
velitel Městské policie Dubňany

Tři stříbrné – to jsou medaile, které dvanáctiletý Adam Ilčík z Dubňan přivezl z Mistrov-
ství světa v karate Goju-Ryu v Itálii. Konalo se v září a Adam byl nominovaný za KARATE 
KLUB ŠIN – MU Hodonín. Je to určitě velký úspěch, proto velká gratulace a přání dalších 
úspěchů mladému sportovci! 
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Jak probíhal rok v Sokole…
Rok 2022 byl pro dubňanský Sokol velmi 

úspěšný, počínaje přibývajícím počtem členů naší 
jednoty, který brzy přesáhne 300 členů, což nás 
velmi těší a žene nás stále kupředu, ale i úspěchy, 
které naše oddíly sklízí. 

Naše Sokolská jednota Vám může nabídnout 
výběr z mnoha aktivit pro ty nejmenší děti až po 
seniory, kterými jsou například: 

Cvičení rodičů s dětmi, které je velmi oblíbené 
a co do počtu nejnavštěvovanějším oddílem, kde 
rodiče s dětmi od 1 do 3 let aktivně tráví svůj volný 
čas, spolu s úterní dopolední otevřenou hernou 
pro děti, která je u nás od září novinkou. 

Hrajeme si s dětmi je oddíl pro předškolní děti, 
kde se děti učí základní pohybové, motorické 
a rytmické dovednosti.

Mladší a starší žactvo, které už má v Sokole svou 
dlouholetou tradici se zaměřuje na gymnastické 
a všeobecné pohybové dovednosti pro školní děti. 

Naším nejúspěšnějším oddílem jsou mažoretky 
Kelly, které sklízí jeden úspěch za druhým, a to i na 
mezinárodní úrovni. 

Zacvičit si každopádně můžou nejen děti, ale 
i dospělí, a to buď v oddíle Tchai-chi, senior 
Tchai-chi, Aerobik, Latino Aerobik, Jóga, Silový 
trojboj, Kruhový trénink nebo si zahrát nohejbal 
v mužském oddíle. 

Naše aktivity se však nezaměřují pouze na spor-
tovní, ale i ty kulturního charakteru. Letos jsme 
poprvé uspořádali akci Karneval pro děti, který 
měl velký ohlas. Karnevalový ples Sportovců ve 
spolupráci s Baníkem Dubňany, Zahájení cvičeb-
ního roku spolu s krásnou charitativní akcí Na 
kole dětem, tradiční Lampionový průvod, který 
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měl letos rekordní počet návštěvníků a na závěr 
roku Mikulášskou besídku. V budoucím roce se 
chystáme na organizaci Karnevalu, tentokrát pro 
veřejnost ve spolupráci s městem a Centrem pro 
rodinu Knoflíček, v podobném složení i na pálení 
čarodějnic aj. Spolupráce s ostatními dubňanský-
mi spolky a sdruženími se nám velmi osvědčila 
a doufáme, že i v budoucnu spojíme společně síly 
a potáhneme za jeden provaz. 

Dalším důležitým a velmi významným bodem 
letošního roku je rekonstrukce budovy sokolovny, 
která začíná na začátku prosince po Mikulášské 
besídce. Vnitřní úpravy tělocvičny budou probíhat 
přibližně do konce ledna, na ně bude navazovat 
rekonstrukce přístavby, která ale už neovlivní 
chod našich oddílů v tělocvičně. V jarních a letních 
měsících dojde k výměně střechy nad vyšší částí 
budovy, celkové zateplení budovy, fasáda a nové 
nájezdy, kterými vytvoříme větší počet parkova-
cích míst, jichž je v této ulici kritický nedostatek. 

Doufáme, že rekonstrukcí zlepšíme a zpříjemníme 
zázemí pro naše stávající členy, ale také vytvoříme 
podmínky pro nové oddíly, které obohatí nabídku 
sportovních aktivit v Dubňanech.

Na závěr bych ráda poděkovala všem rodičům, 
a to nejen našich dětských členů, že své děti vedou 
k pohybu a aktivnímu přístupu k životu. Velmi čas-
to je to stojí mnoho úsilí, času a nemalé finanční 
prostředky, zvlášť v této náročné, digitalizované 
a zrychlené době. Děkuji i všem našim trenérům, 
asistentům a příznivcům Sokola, kteří nám po-
máhají se stále zdokonalovat a nabídnou Dub-
ňanským spoluobčanům široké spektrum aktivit. 

Mgr. Petra Hartman 
místostarostka Sokola Dubňany
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Mažoretky KELLY – úspěch na ME, 
plány do budoucna

Dubňanské mažoretky se letos od 22. do 25. září 
zúčastnily Mistrovství Evropy v chorvatském 
Zadaru. Pro všechna děvčata to byla obrovská 
zkušenost. 

A jejich výsledky stály za to:

Mistryně Evropy - sólo děti Zoe Maňáková
Mistryně Evropy - trio děti Zoe, Vaneska, Sárinka
Mistryně Evropy - trio kadet Nikča, Nikča, Editka
Mistryně Evropy - duo senior Áďa, Kája
Mistryně Evropy - trio senior Áďa, Kája, Eliška
Mistryně Evropy - sestava děti
I. více mistryně - sólo děti Sárinka Benešovská
I. více mistryně - sólo kadet Nikolka Šillerová
I. více mistryně - duo junior Karča, Valča
II. více mistryně - sólo děti Vaneska Rychová
6. místo - sólo kadet Editka Benešovská
6. místo - sestava Kadetky
9. místo - sestava Juniorky (v seniorské kategorii)

Nyní děvčata poctivě trénují nové choreografie 
na následující sezónu, do konce roku je čekají 
ještě tři soustředění. Příští rok v soboru 14. ledna 
bude mažoretkový KELLY ples, kde premiérově 
předvedou nové choreografie. Výtěžek z plesu je 
určen na pokrytí nákladů na soutěže, které jsou 
finančně hodně náročné.

Menší přehled, kam všude se mažoretky z Dub-
ňan příští rok chystají: Prosenice, Kroměříž, Opava, 
Ostrava, Prostějov – kvalifikace, Čáslav – MČR, 
Teplice - Mistrovství Evropy, Nymburk, Šumperk, 
Chorvatsko - Mistrovství světa, Brtnice, Polsko - 
Mistrovství Evropy. 

Už v únoru se mažoretky opět chystají do Opavy, 
kde budou bojovat s týmy, které se pravidelně 
účastní mistrovství světa. Bohužel tahle soutěž 
padla na neděli a den předtím se koná soutěž 
v Kroměříži, holky si nechtějí nechat ujít ani jednu 
ze soutěží, a tak budou bojovat v sobotu v Kro-
měříži a poté se přemístí do Opavy, kde přespí 
a v neděli je čeká opravdový souboj v Opavě. 
Téhle výpravě i s rodiči se bude účastnit 90 osob. 
Tomu říkáme tým s opravdovým fanklubem, tak 
nám držte palce.

Adéla Pištěková 
trenérka
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Orientační běh opět v Dubňanech

V sobotu 21. ledna 2023 zavítají opět po roce 
do Dubňan orientační běžci na štafetový závod 
„Krátký den“. První ročník začátkem tohoto roku 
přivítal bezmála 500 závodníků z celé republiky. 
Letošní zima snad už nebude poznamenaná co-
vidovými opatřeními, a tak pořadatelé z oddílu 
orientačního běhu SK Brno Žabovřesky očekávají 
ještě větší účast.

Zázemí závodu bude opět ve Sportovním centru 
Želva, ale samotný závod, tratě, start i cíl budou 
v lese mezi městem Dubňany a NPP Hodonínskou 
Dúbravou. Závod začne půl hodinu po poledni, 
kdy vystartuje pětičlenná štafeta žáků, ve 13 hodin 
bude startovat hlavní závod dospělých. Sedmi-
členná štafeta dospělých je navíc smíšená, startují 
jak muži, tak ženy. Pořadatelé očekávají, že první 
závodníci hlavního závodu dorazí do cíle o půl 
šesté večer. Tudíž už poslední dvě hodiny poběží 
závodníci ztemnělým až úplně tmavým lesem.

Loňský závod vyhrála štafeta Tesly Brno a určitě 
i letos bude patřit mezi favority. Loňského závodu 
se také zúčastnilo plno oddílů nejen z Moravy, 
ale i z Čech. Letošní situace s covidem je lepší, 
tak doufáme i v zahraniční závodníky. Uvidíme, 

jaká konkurence se sejde na startu. Přihlášky jsou 
otevřené do začátku ledna.

Trať závodníků není v lese nikterak značena, po-
užívají speciální mapu, na které mají určené body, 
které musí v daném pořadí obejít. Svoji závodní 
trať si volí zcela sami. Zároveň les není nijak dotčen 
nebo uzavřen, takže na sobotní procházce můžete 
potkat závodníky. Jestli v sobotu v hustém křoví 
uslyšíte praskat větve, tak nemusíte utíkat, nejspíše 
to nebude divočák, ale orientační běžec. Na růz-
ných místech také můžete narazit na oranžovo bílý 
lampion, značící kontrolu, kterou závodník hledá. 
(Tu nám, prosím, nepřenášejte.)

Více informací o závodě můžete nalézt na  
https://kratkyden.zabiny.club/

Pořadatelé děkují všem majitelům lesních po-
zemků: Lesům ČR a městu Dubňany za umožnění 
konání akce v jejich lese. Také za vstřícný postoj 
města Dubňany. V neposlední řadě i občanům 
za trpělivost s případným větším provozem při 
příjezdu závodníků do Dubňan.

Mgr. Jan Drábek, ředitel závodu
za SK Brno - Žabovřesky
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Průběh roku 2022 na FK Baník Dubňany 
Jako i minulé roky, tak i tento rok jsme kladli 

především důraz na výchovu mládeže a pěstovali 
u ní kladný vztah ke sportu a pohybu. Mužské ka-
tegorie reprezentují naše město v krajské soutěži 
1. A třída (A tým) a v okresním přeboru (B tým).

Na Baníku působí momentálně tyto věkové 
kategorie:

• Předpřípravky (4-5let):, Ševelová Jana, Ševela 
Jakub, Snopek Libor, Wagner Tomáš – počet 
dětí 12

• ml. přípravky (6-8let): Hartman Aleš, Blaha Ma-
rek, Zháňal Michal – počet dětí 20

• st. přípravky (9-10let): Horný Michal, Lačňák 
Milan – počet dětí 18

• ml. žáci (11-12let): Jurica František, Poulík – počet 
dětí Dubňany 6, Mutěnice 9

• st. žáci (13-14let): Hostýnek Jiří, Foltýn Pavel, 
počet dětí Dubňany 8, Mutěnice 9

• dorost (15-18let): Munzar Jaroslav, Grmolec 
František, počet dětí Dubňany 6, Mutěnice 11

• muži B (19-38 let): Šabo Petr, 20 hráčů

• muži A (19-31 let): Horák Zdeněk, 17 hráčů

• starší páni (28-60 let): samospráva

Zima:
U mužských i mládežnické týmů probíhá inten-

zivní zimní fyzická příprava v hale či na umělce. 
Všechny oddíly se účastní různých turnajů a přá-
telských zápasů. 

Jaro:
Před koncem školního roku pořádáme přímo 

na hřišti sportovně-pohybovou akci pro poslední 
předškolní ročníky obou našich školek (cca 60 dětí). 
Zde se zaměřujeme na různé herně-dovednostní 
soutěže se zaměřením na obratnost a zábavu dětí. 
Jednotlivá stanoviště zajišťují členové A+B týmu 
a naši trenéři.

Tento rok jsme poprvé uspořádali fotbalový tur-
naj pro 2. až 5. třídu Základní školy Dubňany (cca 
70 dětí). Turnaj měl ze strany dětí, učitelů a vedení 
školy velký ohlas. 

Mužům B se podařil v tomto roce tzv. Double, 
tzn., že B tým vyhrál jak okresní pohár, tak postou-
pil do okresního přeboru mužů.

OHL Lužice 2022 , 1. místo ml. přípravky

OHL Lužice 2022, 2. místo st. přípravka

fotbalový turnaj pro děti ZŠ Dubňany
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Léto:
Jednou z dalších akcí pro mládež je již tradiční 

fotbalový kemp na Baníku (probíhá již více než 
10 let). Tento rok se o jeho organizaci postaral tým 
ze Spolku Magnet. Jedná se o týdenní tréninkový 
pobyt na hřišti Baníku pro ca 30-40 dětí. 

Přípravky se účastnily mnoha turnajů a úspěšně 
reprezentovaly naše město. Na krajském finále 
mladších přípravek dokonce obsadili kluci skvělé 
2. místo.

Podzim:
Na začátku školního roku pořádáme přímo na 

hřišti sportovně-pohybovou akci pro poslední 
předškolní ročníky obou našich školek (cca 60 dětí). 
Zde se zaměřujeme na různé herně-dovednostní 
soutěže se zaměřením na obratnost a zábavu dětí. 
Jednotlivá stanoviště zajišťují členové A+B týmu 
a naši trenéři.

Všechny tyto aktivity přispěly k razantnímu ná-
růstu počtu členů přípravky. S tím přišel problém 
složitější organizace, ale naštěstí jde o problém 
příjemný. Museli jsme tedy rozšířit trenérský tým 
přípravky, aby tak současní trenéři při zvýšeném 
počtu dětí zvládali vést kvalitně tréninky. 

Sportu Zdar! A fotbalu zvláště  

Aleš Hartman
předseda FK Baník Dubňany, z.s.

Strážnice 2022, 1. místo ml. I st. přípravka

Blansko 2022, krajské finále přípravek, 2. místo

Muži B: výhra finále okresního poháru, Šardice
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Bylo mi ctí být vaší senátorkou!
Senátní kampaň jsem vedla s mottem: „Ne-

nechám vás na suchu!“ a snažila jsme se pro to 
udělat maximum. Nejvíce času jsem věnovala stě-
žejní kauze našeho regionu „Ochrana pitné vody 
prameniště Bzenec-komplex vs. těžba štěrkopísku 
v Moravském Písku.“ Uspořádali jsme „Protestní 
pochod za vodu pro lidi!“, s obcemi jsme vedli ne-
spočet jednání, podali jsme petici a v Senátu jsme 
dokonce uspořádali veřejné slyšení. Společně s VaK 
Hodonín jsme se snažili najít způsob, jak u soudu 
bránit naši pitnou vodu. Tato kauza se s našim 
území vleče již roky. Přese všechno pevně věřím, že 
se nám nakonec podaří naši pitnou vodu zachránit. 

Obcím jsem aktivně pomáhala s koordinačními 
jednáními ve věci přípravy a realizace výstavby 
dálnice D55 a to zejména v úseku Moravský 
Písek – Bzenec – Rohatec – Břeclav. Plánovaná 
stavba této časti dálnice je pro naše území zcela 
zásadním krokem do budoucna. Měla jsem radost, 
když se podařil zrealizovat projekt „Lávka pro pěší 
a cyklisty u ZOO Hodonín“ a zároveň se dala do 
běhu příprava kruhového objezdu na křižovatce 
na Pánově. Dále jsem obcím pomáhala s různými 
projekty v oblasti životního prostředí, protieroz-
ními opatřeními, využitím důlních vod a přípravou 
výstavby nových ČOV.

Po loňském ničivém tornádu jsem se mj. za-
měřila na pomoc rodinám s dětmi z postižených 
obcí. Ve spolupráci s Mikroregionem Hodonínsko, 
Regionem Podluží a Nadací Karel Komárek Family 
Foundation jsme zřídili příměstský tábor „Torná-
do“. S pomocí dobrovolníků jsme vytvořili bohatý 
program a díky tomu bylo o děti postaráno během 
celých letních prázdnin. 

S Kyjovským Slováckem v pohybu jsem spolu-
pracovala na projektu Stromy s pamětí, kde jsme 
nejen sázeli stromy, ale zároveň se u dětí zaměřili 
na osvětu. Vždy jsem podporovala děti a mládež 
nejen formou příměstských táborů, ale především 
akcemi jako je Den Země, junáckými, veslařskými 
aktivitami či snažila jsem se nalákat mládež na akce 
jako Ukliďme Česko. 

Během svého šestiletého senátního období jsem 
se jako členka, následně místopředsedkyně Ústav-
ně-právního výboru věnovala mnoha zákonům. 
Po legislativní stránce jsem se aktivně zabývala 
zákonem o obcích, vodním zákonem, zákonem 

o zpracování osobních údajů, volebním zákonem, 
novele zákona o insolvencích a komplexnímu po-
změňovacímu návrhu k novele stavebního zákona. 
V novele trestního řádu se mi podařilo prosadit 
vyšší ochranu pro oběti znásilnění a domácího 
násilí při trestních řízeních. Úzce jsem spolupraco-
vala na Milostivém létu a snažila jsem se následně 
pomocí Člověka v tísni, aby se informace dostaly 
do širokého povědomí a jejich dluhoví poradci 
pomohli v našem regionu co nejvíce občanům. 

Chtěla bych poděkovat všem, kteří se mnou 
spolupracovali a pomáhali mi náš region posunout 
dál. Bylo mi velkou ctí být šest let vaší senátorkou.

S přáním všeho dobrého 
a hlavně pevného zdraví 

Ing. Bc. Anna Hubáčková
senátorka za volební obvod č. 79
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Pozdrav obyvatelům města Dubňany
Milí přátelé, vážení občané, jako senátorka za 

volební obvod č. 79 bych vám chtěla poděkovat 
za vaši podporu a hlasy při volbách do horní ko-
mory Parlamentu České republiky. Do Senátu jdu 
s odhodláním hájit zájmy našeho Slovácka, každé 
jednotlivé obce, města, ale především Vás, občanů. 
Vaše starosti i obavy mě zajímají a ráda pomůžu 
tam, kde to bude možné. V Senátu jsem členkou 
Senátorského klubu KDU-ČSL a nezávislí, pracuji 
ve Výboru pro územní rozvoj, veřejnou správu 

a životní prostředí, v Mandátovém a imunitním 
výboru, dále ve Stálé komisi Senátu pro rozvoj 
venkova, Stálé komisi Senátu VODA-SUCHO. Těším 
se na setkání s Vámi. Kdykoliv mi můžete napsat 
na email rajchmanovae@senat.cz. Ráda se s Vámi 
setkám i v mé senátorské kanceláři v Hodoníně 
v ulici Sadová 1688/1. Sledujte moji práci na www.
evarajchmanova.cz nebo na mé facebookové 
stránce Eva Rajchmanová, senátorka za Hodonín-
sko a Kyjovsko.
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Dnes vaří...
… vánočně peče cukrářka paní Veronika Ilčíková

PERNÍČKY
 

Suroviny:
400 g hladké mouky
140 g cukru moučka
50 g másla
2 vejce
2 lžíce medu
1 lžička jedlé sody
1 lžička perníkového koření
1 žloutek na potření po upečení

Postup: 
Smícháme všechny suché přísady v misce, při-

dáme ostatní ingredience a ručně vypracujeme na 
měkké těsto. Pokud máme kuchyňského robota, 
vložíme vše do mísy a zpracujeme přístrojem. 
Hotové těsto zabalíme do mikrotenové fólie 
a necháme přes noc odležet v lednici. Troubu 
předehřejeme na 170°C. Plechy vyložíme pečícím 
papírem. Odleželé těsto vyválíme na pomoučeném 
vále přibližně na 0,5cm, vykrájíme libovolné tvary 
a dáme na plech. Pečeme 8-10 minut a hned po 
vytažení potřeme rozšlehaným žloutkem. Po vy-
chladnutí můžeme polít čokoládou nebo nazdobit 
cukrovou polevou …

MEDOVNÍKOVÉ KOULE

Suroviny:
500 g hladká mouka
2 vejce
2 lžíce jedlé sody
60 g rozpuštěného másla
4 lžíce medu
200 g cukru moučka

Na dohotovení:
1 slazené karamelové Salko
250 g másla
rum dle chuti 

Postup: 
Ze surovin vypracujeme těsto, které rozválíme 

na plech vyložený papírem, pečeme při 180°C cca 
10-15 minut. Po upečení necháme vychladnout, 
rozdrobíme najemno. Trochu odložíme stranou 
na obalení kuliček. Z karamelového Salka a másla 
utřeme hladký krém a zamícháme rozdrobené 
těsto, přidáme rum dle chuti a vše zamícháme. 
Pak tvoříme kuličky, které obalíme ve zbylém roz-
drobeném těstě a nakonec vložíme do papírových 
košíčků.

Dobrou chuť!
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14. leden Ples mažoretek KELLY 

19. leden Zdeněk Izer  Na plný coole 

21. leden Ples sportovců  

28. leden Reprezentační ples města Dubňany

4. únor Hasičský DISCO ples 

18. únor Fašank

25. únor Krojový ples 

4. březen Školní ples 

26. březen Karneval

Pozvánky
na akce 1. čtvrtletí roku 2023na akce 1. čtvrtletí roku 2023




